
C
M
Y
K

TYGODNIK POWIATOWY  Nr 31 (281) Rok VII 4.8.2010 r. Cena 1,90 z³ (w tym 0% VAT)  ISSN 1733-6538

TYGODNIK W INTERNECIE - www.gazetagryficka.xwp.pl; e-mail - gazetagryficka@wp.pl

Zlecê skoszenie
³¹k w okolicach
Nowogardu
Tel. 600 432 192

Œwiêto Policji w Gryficach

Czy to tak
musia³o byæ
- pytaj¹
handlowcy
i licz¹ straty

Fa³szerze
pieniêdzy
w areszcie

„Wiatraki” jak
bumerang - wracaj¹

Znieczulica
– Ÿle. Reakcja
– Ÿle. Wiêc?

Pi³karze odeszli, ale Sparta gra



StrStrStrStrStr. 2. 2. 2. 2. 2 Z DRUGIEJ STRONY gazeta gryficka 4.8.2010 r.

Redakcja:
Kazimierz Rynkiewicz - redak-
tor naczelny (tel. 504 042 532).
Wspó³praca:
Maria Jakubowska (tel. 694
089 733).

Reklama: (tel. 512 138 349).

Adres redakcji:
72-300 Gryfice, ul. Wa³owa 8/7,
tel. 91 38 47 153.
E-mail: gazetagryficka@wp.pl

Wydawca: Wydawnictwo
Polska Prasa Pomorska,
Kazimierz Rynkiewicz,
73-150 £obez, ul. S³owackiego 6,
tel./fax (91) 3973730;
e-mail: wppp1@wp.pl;
NIP 859-001-19-30; Konto: 72
1020 2847 0000 1502 0067 0927
Nak³ad: 1000 egz.
Redakcja zastrzega sobie
prawo skracania i adiustacji
tekstów. Materia³ów nie zama-
wianych nie zwracamy. Nie
odpowiadamy za treœæ re-
klam, og³oszeñ.
Nasze Wydawnictwo wyda-
je: „tygodnik ³obeski”, „tygo-
dnik pojezierza drawskiego”,
„Wieœci œwidwiñskie”.
DRUK: WPPP - £obez.

Gazeta Powiatowa

Z 
dr

ug
ie

j s
tr
on

y

Kazimierz Rynkiewicz

Gryfice oszala³y! Przynaj-
mniej samorz¹dowo-medialnie.
W ¿adnym innym powiecie nasze-
go województwa, a zapewne i kra-
ju, nie ma a¿ czterech gazet bez-
p³atych. W ¿adnym innym nie ma
takiej wojny, jak¹ prowadz¹ te ga-
zety i stoj¹cy za nimi politycy.
Ostatnio u¿yczyli w niej swoich
twarzy nawet urzêdnicy staro-
stwa, wydawa³oby siê – powa¿ni
ludzie, a jednak dali siê wci¹gn¹æ
w „Obalanie k³amstw Panoramy”.
Rozumiem potrzebê umieszcze-
nia koniecznych sprostowañ, ale
te fotki i oœwiadczenia w takiej
zbitce? Najzabawniejszy wœród
nich okaza³ siê dyrektor Zarz¹du
Dróg Powiatowych Waldemar
Dubrawski, który z ca³¹ powag¹
stwierdzi³: „Ja ni¿ej podpisany
sk³adam dobrowolne oœwiadcze-
nie...”. To brzmi tak, jakby przez
ca³¹ noc starosta przypala³ mu piê-
ty w lochu. Nawet skarbnik Po-
wiatu pani Gra¿yna Obrêbska-
Starzec tak siê zakrêci³a, ¿e zaczê-
³a szukaæ faktur w swojej ewiden-
cji ksiêgowej, ale nie znalaz³a i z
ulg¹ mog³a publicznie oœwiad-
czyæ, ¿e starosta nie dawa³ ¿ad-
nych pieniêdzy pani Annie Brze-
ziñskiej na gazetê „Donosy i P³ot-
ki”. W ramach repulsji mog³aby
powyci¹gaæ wszystkie faktury i
rachunki za ostatnie lata, jakie
podpisywa³a „Panoramie”, a teraz
zapewne podpisuje „Trybunowi”.
Ju¿ zapomnia³a? Ja rozumiem, co
znacz¹ s³owa „przekazywanie z
pieniêdzy publicznych”, choæby
w postaci nieustaj¹cych prac in-
terwencyjnych i tym podobnych
manewrów, zwanych przez polity-
kierów polityk¹, ale nie rozu-
miem, jak skarbnik mo¿e nie rozu-
mieæ i z min¹ s³odkiej idiotki prze-
trz¹sa szuflady w poszukiwaniu
jakichœ faktur. Z równie s³odk¹
min¹ pani skarbnik oznajmia pu-
blicznie, ¿e Powiat przeznaczy³
jak¹œ kwotê na modernizacjê
oœwietlenia ulicznego i dodaje:
„co nie jest zadaniem w³asnym
Powiatu a zadaniem Gminy!” (tak,
tak, z wykrzyknikiem). Ciekaw je-
stem, jak pani skarbnik zaksiêguje
w swoich papierach ten wydatek
Powiatu na zadanie w³asne Gmi-

W tym szaleñstwie jest metoda
ny. Przecie¿ to trzeba opatentowaæ
i zg³osiæ do Komisji Palikota. Po-
dzieliæ bud¿et Powiatu na gminy i
rozwi¹zaæ starostwo. Przecie¿ sta-
rosta Kazimierz Saæ mo¿e poddaæ
siê demokratycznym wyborom i
zostaæ burmistrzem Gryfic i
wzi¹wszy do urzêdu miejskiego
pani¹ skarbnik ju¿ bez ograniczeñ
bêd¹ mogli oœwietlaæ miasto. A
czy pani skarbnik zadaje sobie
czasem pytanie - jak oœwietlone s¹
drogi w ca³ym powiecie? Drogi
powiatowe – oczywiœcie. Mo¿e
zacznie je oœwietlaæ burmistrz
Szczygie³ – w ramach reparacji i
rekonwersji. A mo¿e wójtowie
Karnic i Brojc oraz burmistrz P³o-
tów  zaczn¹ ³ataæ dziury na dro-
gach powiatowych? No, panie
Dubrawski, ile¿ to kilometrów jest
tych dróg i w jakim s¹ stanie? A
pan zajmuje siê ³awkami ko³o
Hosso. Czy nie wyczuwa tu pan ja-
kiegoœ dysonansu w swojej ciê¿-
kiej pracy powiatowej?

Ja rozumiem, ¿e jak pani skarb-
nik zgadzaj¹ siê s³upki w bud¿e-
cie, strona lewa z praw¹, to ju¿ nie
trzeba od siebie wymagaæ wiêcej,
czyli rozumienia, czym jest pañ-
stwo, samorz¹d, s³u¿ba cywilna,
podzia³ kompetencji, celowoœæ i
sensownoœæ wydatków. Jakim
prawem robicie, jako starostwo,
jakieœ oœwietlenie gminne, je¿eli
nie potraficie zrobiæ swojej po-
wiatowej drogi do Bieczyna? Kto
wam tak namiesza³ w g³owach, ¿e
zajmujecie siê ³awkami ko³o Hos-
so i gadacie wko³o, ¿e robicie coœ
mieszkañcom gminy Gryfice, je-
¿eli jesteœcie samorz¹dem powia-
towym i powinniœcie myœleæ w
kategoriami tego szczebla. Psucie
pañstwa to rzecz niewybaczalna.

I na koñcu pytanie do starosty –
pe³ni pan tê funkcjê ju¿ ósmy rok.
Co przez te osiem lat wynik³o z jej
sprawowania dla powiatu gryfic-
kiego? Gdzie s¹ hale sportowe przy
szko³ach œrednich? Jak wygl¹daj¹
drogi powiatowe? Jak dzia³aj¹
DPS-y, PCPR, PPP, powiatowe
placówki oœwiatowe, jak wyko-
nuj¹ swoje zadania wobec miesz-
kañców powiatu? Rozumiem, ¿e w
tych sferach ju¿ zosta³o zrobione
wszystko i teraz mo¿na wejœæ w
buty burmistrza. Na kredyt oczywi-
œcie, bo tak najproœciej.

Zapewne tajemnic¹ poliszyne-
la pozostanie, dlaczego starosta
przej¹³ od województwa ulice
przy Hosso, ale i w tej materii
przyjdzie domagaæ siê odpowie-
dzi. Poszukuj¹c korzeni totalnej
wojny, jaka rozgorza³a w Gryfi-

cach, wydaje siê, ¿e wci¹¿ bêdzie-
my krêciæ siê ko³o tej galerii i jej
w³aœcicieli oraz zwi¹zków z nimi
starosty Sacia. Niewykluczone, ¿e
jedna z gazet (Donosy i Plotki) jest
przez to œrodowisko finansowana,
realizuj¹c okreœlony cel politycz-
ny. W tym szaleñstwie polityczno-
medialnym jest oczywiœcie meto-
da – utrzymaæ w³adzê za wszelk¹
cenê. Ale ta wojna niszczy miasto.
Etycznych zgliszcz nie przys³oni
¿adna nowa hala sportowa ani bru-
kowane ulice. Wojna zatacza co-
raz szersze krêgi i szaleñstwo
ogrania nawet wydawa³oby siê
powa¿nych ludzi. Wodzowie wy-
magaj¹ pos³uszeñstwa i oddania
nawet za cenê utraty rozumu.

Dlatego miasto potrzebuje ra-
dykalnej odnowy, bo polityka tu-
taj jest prze¿arta korupcj¹ i uk³a-
dami. By jednak odnowa mog³a siê
dokonaæ, potrzeba nowych polity-
ków i urzêdników; etycznych, m¹-
drych i uczciwych, którzy by rozu-
mieli politykê jako s³u¿bê i nie po-
trzebowali gazetowych cyngli i bil-
bordów, by przekonywaæ ludzi do
swoich wizji. Ale to ju¿ w rêkach
wyborców. Chocia¿... ci s¹ dzisiaj
w ³apach gazetek i kleszczach wo-
jenki. Ale przecie¿ nie wszyscy i
nie wszystkim ten stan odpowiada.
Czy to oni zdecyduj¹ o nowym
obliczu Gryfic? Póki ¿yjemy, trze-
ba mieæ nadziejê.

Dwie strony tego samego medalu
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Zapraszamy
na zawody
jeŸdzieckie

w £obzie - Œwiêtoborcu
w dniach 7 - 8 sierpnia
www.sbsstadoogierowlobez.pl

Sobota 31 lipca w samo
po³udnie Anno Domini
2010. Odnotowano
wymar³¹ ulicê
Niepodleg³oœci. Ludzi
brak, w sklepach pe³no
towarów, kupuj¹cych
zero.

Niektórzy mówi¹, ¿e to celowe
dzia³anie, ¿eby przedsiêbiorców z
torbami puœciæ, po zasi³ek do
MOPS-u i na „kuroniówkê” do PUP.
Maj¹ znikn¹æ z powierzchni Gryfic,
bo prawo do ¿ycia w tym mieœcie
maj¹ wybrañcy tego, co na trzecim
piêtrze Magistratu swój gabinet ma.

- Kto to widzia³, ¿eby ca³¹ ulicê
rozwaliæ, zniszczyæ chodniki tak, ¿e
poruszaæ siê nie ma jak. Na odcinku
od drogerii, czyli bloku 60 przez
ca³y miesi¹c nic nie robi¹, chocia¿
nie – k³adli gazoci¹g. Przy³¹cza do
budynków robi³a jedna firma, druga
rozkopywa³a, to co ju¿ by³o zrobio-
ne. Teraz wymyœlili, ¿e roboty stan¹,
bo kanalizê i odp³yw deszczówki
trzeba poprowadziæ do studzienek.
Ktoœ tam przetarg na te prace wy-
gra³, ale gdzieœ coœ innego robili i
jak tam zakoñczy prace, to dopiero
przyjdzie tutaj.

Ostatnio chodnik rozebrali,
choæ sami nie wiedzieli po co. Pod-
³¹czenie do kanalizy, te¿ na nasz
koszt. A kto im kaza³ to robiæ? Wy-
g³up totalny z t¹ przebudow¹ ulic.
Wyrzucanie w bruk milionów. I
jeszcze mówi¹, ¿e to ³adnie, ¿e uro-
ku miastu przyda. A nam pustych
kieszeni, o tym nikt nie pomyœli. Co
nam z tego, ¿e starosta przeprasza.
Ulica by³a dobra, wystarczy³o wylaæ

Czy to tak musia³o byæ - pytaj¹
handlowcy i licz¹ straty

dobr¹ warstwê asfaltu. Albo jak z
bruku zerwali stary asfalt, bruk wy-
prostowaæ, oczyœciæ i by³oby po
krzyku. Chodniki na tej ulicy mia³y
co najwy¿ej 6 lat. W³adowano w nie
tysi¹ce z³otych, dziœ to wszystko
zniszczono, bo miastu uroku do-
dadz¹! Ostatnio byliœmy w Trzebia-
towie ulice równe, asfaltowane,
centralny plac „kocimi ³bami” wy³o-
¿ony, woko³o krawê¿niki tworz¹
centrum. A u nas co? Szklana buda
przy ulicy Wojska Polskiego - to nie
ja mówiê, ale wszyscy w Gryficach
tak twierdz¹, ¿e gdyby tej szklanej
budy nie postawiono, to ulice by³y-
by nadal asfaltowe. Ciekawe sk¹d
siê bierze taka symbioza Powiatu z

t¹ „bud¹”? Czy ktoœ ma w niej swoje
„udzia³y”? - pyta nas jeden z han-
dlowców, zastrzegaj¹c sobie anoni-
mowoœæ.

Tego nie wiemy, ale ¿alu w lu-
dziach jest du¿o. Licz¹ straty bo
myœl¹, ¿e ktoœ kiedyœ im wyrówna. M
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Gryficcy policjanci zatrzyma-
li dwóch fa³szerzy pieniêdzy w
wieku  29 i 17 lat. S¹d Rejonowy w
Gryficach zastosowa³ wobec obu
œrodek zapobiegawczy w postaci
tymczasowego aresztowania na
okres 3 miesiêcy.

Policjanci z Komendy Powiato-
wej Policji w Gryficach zatrzymali
dwóch mê¿czyzn w wieku 17 i 29 lat
mieszkañców powiatu gryfickiego,
którzy podrabiali i wprowadzali do
obrotu polskie pieni¹dze.

17-latek wpad³, gdy w jednym ze
sklepów spo¿ywczych na terenie
Mrze¿yna próbowa³ zap³aciæ za
batona podrobionym dwudziesto-
z³otowym banknotem. Podczas
przeszukania mundurowi znaleŸli
przy nim jeszcze kilka banknotów o
nomina³ach 20 i 100 z³otych.

W toku prowadzonych dalszych
czynnoœci funkcjonariusze dotarli
równie¿ do jego 29-letniego wspól-

Fa³szerze pieniêdzy
w areszcie

nika, u którego w trakcie przeszuka-
nia mieszkania i œmietnika znajdu-
j¹cego siê na posesji odnaleŸli i za-
bezpieczyli dalsze fa³szywki oraz
komputer, skaner, drukarkê, s³u¿¹ce
prawdopodobnie do produkcji wa-
luty. W sumie zabezpieczono kilka-
naœcie  banknotów o nomina³ach 20
i 100 z³.

Prokurator Rejonowy w Gryfi-
cach wszcz¹³ œledztwo w tej sprawie
i po przedstawieniu zarzutów i prze-
s³uchaniu zatrzymanych z³o¿y³
wniosek do S¹du Rejonowego w
Gryficach o zastosowanie œrodka
zapobiegawczego w postaci tym-
czasowego aresztowania. S¹d przy-
chyli³ siê do wniosku i zastosowa³
wobec obu mê¿czyzn 3 miesiêczny
areszt.

Jednemu z zatrzymanych za
podrabianie pieniêdzy grozi kara do
25 lat pozbawienia wolnoœci, nato-
miast drugiemu za ich puszczanie w
obieg do lat 10.                        (kp)

W historycznej inwestycji doty-
cz¹cej modernizacji ulic nie przewi-
dziano zatoczki autobusowej komu-
nikacji miejskiej przy ul. Niepodle-
g³oœci. Mowa o tej, która by³a w
pobli¿u koœcio³a w Gryficach.
Wszyscy pamietaj¹, ¿e by³a bardzo
przydatna, wy³o¿ona kostkami ba-

Zatoczki autobusowej
nie bêdzie

zaltu. Co wa¿ne, zapewnia³a bez-
pieczeñstwo pasa¿erom, w tym oso-
bom starszym. Niestety projektant
w swoim twórczym dziele uzna³, ¿e
to prze¿ytek i pasa¿erowie wsiadaæ
do autobusu bêd¹ wprost z chodni-
ka. A co? Tak wsiadaj¹ na innych
ulicach, to mog¹ i w centrum.     M

Dy¿ury w redakcji;
     Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00-15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny:
Maria Jakubowska 694-089-733

Wiele cieka
wych rzeczy mo¿
na dowiedzieæ siê

czytaj¹c lokaln¹ prasê, a
zw³aszcza t¹ „obiektywn¹ i
niezale¿n¹”, jak np. „Trybun
Ludu”.

Dobrze jest jak lokalne gaze-
ty w sposób rzeczowy i obiek-
tywny informuj¹ spo³eczeñstwo
o wydarzeniach zachodz¹cych
na naszym terenie, ale niech to
bêd¹ informacje prawdziwe,
oparte na rzetelnej wiedzy pi-
sz¹cych redaktorów.

Niestety, takiej, nawet ele-
mentarnej wiedzy i rzetelnoœci
zabrak³o „Trybunowi Ludu” w
ostatnim numerze, zw³aszcza w
artykule „Obra¿ony (z³oœliwy)
Burmistrz?! Zmarnowane mi-
liony”.

Pisze wiêc pan „redaktor”
jak to ludzie ciesz¹ siê z prowa-
dzonego remontu ulic w mie-
œcie, jak te ulice piêknie wygl¹-
daj¹. Ja jakoœ nie mia³em szczê-
œcia us³yszeæ tych s³ów zachwy-
tu, natomiast s³yszê codziennie
wiele utyskiwañ i ¿artów, nieraz
bardzo niewybrednych. Zda-
niem autora tego artyku³u, re-
mont ulic to najwiêksza inwesty-
cja ostatnich lat, jaka by³a pro-
wadzona w Gryficach.

A czy pan „redaktor” nie pa-
miêta innych inwestycji, prowa-
dzonych przecie¿ nie tak dawno
przez Gminê Gryfice, zarz¹dza-
nej przez obecnego Burmistrza?
Mo¿e wiêc przypomnê chocia¿-
by jedn¹, a mianowice budowê
oczyszczalni œcieków z wieloki-
lometrowym ruroci¹gie t³ocz-
nym, czêœci¹ technologiczn¹ i
socjaln¹, wieloma przepom-
powniami œcieków i kilkodzie-
siêcioma kilometrami kanaliza-
cji sanitarnej. Porównanie roz-
miarów tych inwestacji, tj. re-
montu ulic i bodowy oczyszczal-
ni œcieków i kanalizacji pozosta-
wiam czytelnikom!
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Albo bzdurne stwierdzenie,
pozbawione chocia¿by odrobi-
ny logiki i obiektywizmu, ¿e w
remontowanych ulicach mo¿na
by³o za kwotê 200 tys. z³otych
u³o¿yæ nowy wodoci¹g. Otó¿
panie „fachowcu”, zapewniam
pana, ¿e za tê sumê to wybudo-
wa³by pan zaledwie 15-20 pro-
cent tego mierz¹cego oko³o
1800 mb ruroci¹gu.

Te postulowane 200 tys.
z³otych nie wystarczy³oby na-
wet na zakup samych rur wodo-
ci¹gowych PE 200 mm (koszt
metra bie¿¹cego takiej rury to
123 z³ + VAT). A gdzie potrzeb-
ne z³¹czki, hydranty, zasuwy
odcinaj¹ce, zawory przewiert-
ne do przy³¹czy domowych,
materia³ na przy³¹cza do po-
szczególnych posesji, koszty
transportu, sprzêtu, szalum-
ków? A gdzie koszty robocizny
i utylizacji wydobytych rur
azbestowo-cementowych?

I jeszcze jedno: pustych rur
wodoci¹gowych, ze wzglêdów
technologicznych i sanitarnych
nie wolno pozostawiaæ w ziemi
na d³u¿szy czas. Po wykonaniu
ruroci¹gu nale¿y go w miarê
szybko w³¹czyæ do eksploatacji.

Ten¿e pan „redaktor” ubole-
wa, ¿e w Gryficach nie ma, jak
pisze, nawet prostego basenu
olimpijskiego. Rzeczywiœcie, nie
ma, ale nawet gdyby by³, to „Try-
bun Ludu” pisa³by zapewne z
wielkim zdziwieniem, ¿e w Gry-
ficach nia ma skoczni narciar-
skiej lub sztucznie mro¿onego
toru bobslejowego. Ka¿dy po-
wód do z³oœliwoœci jest dobry!

Zdaniem tego „redaktora”,
zdobycie œrodków na inwestycje
jest bardzo proste: nale¿y je po
prostu, jak pisze, „zabezpieczyæ”.
Gdyby to „zabezpieczenie” by³o
takie proste, to nie by³oby dziœ
tematu drogi do Bieczyna.

W³adys³aw ¯., Gryfice (dane
do wiadomoœci Redakcji).

Czytaj¹c lokaln¹ prasê
„obiektywn¹ i niezale¿n¹”
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Burmistrz Gryfic Gryfice, 22.07.2010 r.
Pl. Zwyci êstwa 37, 72-300 Gryfice
Nr WF-Wnp-3110/31/2010

Pani Teresa Renata Korek
Przewodnicz¹ca Rady Powiatu w Gryficach
Pl. Zwyciêstwa 37, 72-300 Gryfice

W trakcie analizy wniosków
kierowanych przez podatników o
udzielenie ulg w sprawie zobowi¹-
zañ podatkowych ustalono, ¿e do-
³¹cza siê do nich pismo podpisane
przez Starostê Gryfickiego, które
adresowane jest do przedsiêbior-
ców prowadz¹cych dzia³alnoœæ
gospodarcz¹ przy modernizowa-
nych ulicach na terenie miasta
Gryfice.

W piœmie tym podawana jest
niezgodna z przepisami prawa po-
datkowego i wprowadzaj¹ca podat-
nika w b³¹d informacja o mo¿liwo-
œci zaniechania poboru podatku od
nieruchomoœci przez Burmistrza
Gryfie. W³aœciwym organem do za-
niechania w ca³oœci lub czêœci pobo-
ru podatków zgodnie z Art. 22 par.
1 ustawy Ordynacja podatkowa
(Dz.U. z 2005 r., Nr 8, poz.60 ze.zm)
jest Minister w³aœciwy do spraw fi-
nansów publicznych.

Burmistrz Gryfic wyjaœnia, ¿e za-
stosowanie ulg w sp³acie zobowi¹-
zañ podatkowych mo¿e nast¹piæ wy-
³¹cznie na wniosek indywidualny po-
datnika zgodnie z art. 67a i 67b usta-
wy Ordynacja podatkowa i mo¿e byæ
dokonane jedynie poprzez;

1/ odroczenie terminu p³atnoœci
podatku lub roz³o¿enia zap³aty po-
datku na raty

2/ odroczenie lub roz³o¿enie na
raty zap³aty zaleg³oœci podatkowej
wraz z odsetkami za zw³okê lub od-
setkami od zaliczek na podatek

3/ umorzenie w ca³oœci lub czê-
œci zaleg³oœci podatkowej, odsetek
za zw³okê lub op³aty prolongacyj-
nej.

Aby ubiegaæ siê o ulgê w sp³acie
zobowi¹zañ podatkowych wnio-
skodawca powinien;

 - wykazaæ „wa¿ny interes po-
datnika”. Jest to sytuacja, w której z
powodu  nadzwyczajnych, loso-
wych przypadków podatnik nie jest
w stanie uregulowaæ zaleg³oœci po-
datkowych. Zdarzeniem losowym
bêdzie zaistnia³e, niespodziewane
zdarzenie, niezale¿ne od woli po-
datnika, które spowodowa³o, ¿e ten
znalaz³ siê w trudnej sytuacji mate-
rialnej, niepozwalaj¹cej mu na za-
p³atê podatku

- z³o¿yæ oœwiadczenie o otrzy-
maniu pomocy publicznej (lub jej
braku) w roku z³o¿enia wniosku

oraz 2-ch latach poprzedzaj¹cych
wniosek

- z³o¿yæ formularz informacji w/
g wzoru okreœlonego do rozporz¹-
dzenia Rady Ministrów w sprawie
zakresu informacji przedstawia-
nych przez podmiot ubiegaj¹cy siê
o pomoc de minimis z dnia 29 marca
2010 r. (Dz.U.53 poz 311), (wzór
dostêpny w U.M. w Gryficach).

Przed wydaniem decyzji organ
podatkowy ma obowi¹zek w trybie
postêpowania w sprawach o pomo-
cy publicznej zbadania przes³anki
istnienia „interesu publicznego”,
gdzie nale¿y wskazaæ respektowa-
nie wartoœci wspólnych dla ca³ego
spo³eczeñstwa, takich jak sprawie-
dliwoœæ, bezpieczeñstwo, zaufanie
do organów w³adzy, sprawnoœæ
dzia³ania aparatu pañstwowego.
Naczeln¹ zasad¹ systemu prawa
podatkowego w Polsce, znajduj¹c¹
oparcie w przepisie art. 84 Konsty-
tucji RP, jest powszechnoœæ opodat-
kowania, a zatem wszelkie ulgi i
zwolnienia stanowi¹ odstêpstwo od
tej zasady, dlatego te¿ winny byæ
odzwierciedleniem wyj¹tkowego
po³o¿enia podatnika. Wobec po-
wy¿szego przy rozpatrywaniu
wniosków indywidualnych o zasto-
sowanie ulg podatkowych, ka¿dora-
zowo jest analizowana zasadnoœæ
ich udzielenia. W tym celu badany
jest stan materialny i rodzinny zobo-
wi¹zanych osób fizycznych, szcze-

gólnie prowadz¹cych dzia³alnoœæ
gospodarcz¹, a w przypadku osób
prawnych, analizuje siê sytuacjê
ekonomiczno-finansow¹ firmy oraz
jej wp³yw jaki bêdzie mia³a udzielo-
na ulga na poprawê stanu ekono-
micznego podmiotu ubiegaj¹cego
siê o ulgê podatkow¹.

W za³¹czeniu:
pismo skierowane do przedsiê-

biorców podpisane przez Starostê
Gryfickiego 1k. (poni¿ej)

pismo Rady Powiatu w Gryfi-

cach z dnia 1.04.2010 1k. (przedsta-
wiane w piœmie Starosty Gryfickie-
go jako Uchwa³a Rady Powiatowej)
(poni¿ej).

Do wiadomoœci;
Pan Kazimierz Saæ - Starosta

Gryficki,
Redakcja Gazeta Gryficka,
Redakcja Gryfickie Echa,
Redakcja Panorama Gryficka,
Redakcja Trybun Ludu
Redakcja Donosy i Plotki,
a/a

Burmistrz Gryfic wyjaœnia

Burmistrz Andrzej Szczygie³
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OŒRODEK SZKOLENIA KIEROWCÓW
LIGI OBRONY KRAJU W GRYFICACH

OG£ASZA NABÓR
NA BEZP£ATNY KURS

„PRAWO JAZDY KAT. C”
Kurs prowadzony jest w ramach projektu

„Kierowca wykwalifikowany – dobra LOKata na przysz³oœæ!”
realizowanego w partnerstwie przez Cech Rzemios³ Ró¿nych

i Przedsiêbiorców w Gryfinie oraz Oddzia³ Zarz¹du G³ównego
Ligi Obrony Kraju w Poznaniu

Skorzystaj z bezp³atnego kursu i podejdŸ do egzaminu
pañstwowego zupe³nie za darmo!

NABÓR TRWA OD 09.08. DO 20.08.2010
LICZBA MIEJSC OGRANICZONA!

Szczegó³owe informacje na temat rekrutacji
pod nr tel. 91 416 25 17 wew. 11

lub na stronie www.cechgryfino-projekty.pl

Projekt realizowany w ramach Programu Operacyjnego Kapita³
Ludzki  Priorytet VIII Regionalne kadry gospodarki,

Dzia³anie 8.1 Rozwój  pracowników i przedsiêbiorstw w regionie,
Poddzia³anie 8.1.1 Wspieranie rozwoju kwalifikacji zawodowych i

doradztwo dla przedsiêbiorstw
WSPÓ£FINANSOWANY JEST PRZEZ UNIÊ EUROPEJSK¥ W

RAMACH EUROPEJSKIEGO FUNDUSZU SPO£ECZNEGO.

Wœród 250 osób zgromadzo-
nych na sali widowiskowej, kilka
osób rozeœmia³o siê g³oœno. Staro-
sta s¹dzi³, ¿e powiedzia³ coœ inte-
resuj¹cego i zdanie powtórzy³. Ale
nikt siê ju¿ nie rozeœmia³.

Po miesi¹cu ten sam starosta
zaci¹gn¹³ 10 milionow¹ d³ugoter-
minow¹ po¿yczkê w banku. Wi-
daæ myœla³ o nowej i du¿o dro¿szej
gazetce. Te¿ bezp³atnej.

29 lipca br. w sali konferen-
cyjnej Urzêdu Miasta na spotka-
niu z policjantami z okazji 91
rocznicy Œwiêta Policji, staro-
sta w swoim wyst¹pieniu by³
³askaw zauwa¿yæ, ¿e „taka pa-
daj¹ca gazetka zarzuca mu ko-
rumpowanie policji”. Policjan-
tów by³o ponad 100, bo z ca³ego
powiatu. Wbrew oczekiwaniom
starosty nie „ryknêli” œmie-
chem, choæ kilku rozeœmia³o siê
g³oœno. Powtórzone zdanie - pa-
daj¹ca gazetka zarzuca nam ko-
rumpowanie policji - wywo³a³o
œmiech jedynie w cztero- piê-
cioosobowej grupie policjan-
tów z P³otów.

Nie bardzo wiadomo, co ich
tak bardzo rozbawi³o, s³owa - pa-
daj¹ca gazetka, czy te¿ s³owa - ko-
rumpowanie policji. Mo¿na s¹-
dziæ, ¿e ¿adne z nich. Ot, g³upawy
œmiech na g³upawe wyst¹pienie
starosty.

Starosta w zachwycie nad
swoj¹ elokwencj¹ powiedzia³, ¿e
od dziœ ju¿ nikogo nie bêdzie in-
formowa³ o dotacjach dla policji,
¿e wszystko bêdzie za³atwione po
cichu, w zasadzie na tzw. ucho.
Otó¿ na ucho to mo¿e pan mówiæ
do przyjació³. Sprawy dotacji dla
policji czy innych instytucji za-
wsze musz¹ byæ jawne, zale¿ne od
Zarz¹du Powiatu i Rady Powiatu.
To prawda, ¿e swoje zdanie mo¿e
pan starosta narzuciæ zarz¹dowi i
radzie, ale procedura musi byæ
jawna.

Zreszt¹ starosta ju¿ na ucho
szepta³ pe³ni¹cemu obowi¹zki ko-
mendanta wojewódzkiego Jacko-
wi Fabisiakowi, wtedy kiedy prze-

Po¿ycza i rozdaje, bo to nie jego

kazywa³ sprzêt komputerowy i
póŸniej na placu manewrowym,
pozowa³ do kamery Telsatu siada-
j¹c na nowego quada. To wtedy
ca³y w skowronkach obwieœci³
„30” komendantowi, ¿e powiat
jeszcze mo¿e dofinansowaæ poli-
cjê. Ale to musi byæ coœ, czego w
¿adnym komisariacie na terenie
województwa zachodniopomor-
skiego nie maj¹. Zaskoczony Fa-
bisiak nie bardzo wiedzia³ co od-
powiedzieæ na tak¹ propozycjê. W
koñcu rozeœmia³ siê i rzek³, ¿e po-
myœl¹. Dobrze, ¿e myœl¹ do dziœ,
bo ani nie widaæ, ani nie s³ychaæ w
Telsacie, ¿eby powiat coœ nowego
zakupi³ na potrzeby policji w Gry-
ficach.

Nie odbiegaj¹c od tematu,
przypomnê konferencjê prasow¹
z wicemarsza³kiem Witoldem Ja-
b³oñskim z 2 listopada 2009 r., na
któr¹ spóŸni³ siê 20 minut.

Witold Jab³oñski przeprosi³ i
wyjaœni³, ¿e „korki w Nowogar-
dzie itd., poza tym mia³em spotka-
nie z wasz¹ drogówk¹”. By³ zde-
nerwowany, ale opowiada³, gdzie
by³, z kim rozmawia³, by ekspona-
ty z Muzeum Kolejnictwa pozo-
sta³y w Gryficach. Ta kwestia by³a
w³aœnie powodem zwo³ania kon-
ferencji. Niemniej w mózgu uwie-
ra³o go wspomnienie spotkania z
nasz¹ „drogówk¹”. W koñcu po-
wiedzia³, ¿e policjantów w naszej
„drogówce” mamy rzetelnych,
konserwatywnych i nietolerancyj-
nych, jeœli ktoœ przekroczy przepi-
sy drogowe. A on wicemarsza³ek
w³aœnie je przekroczy³. Przekro-
czy³ prêdkoœæ o ca³e 70 km/h, za
co nasza „drogówka” wlepia mu
mandat 400 z³ i 11 punktów kar-
nych. „Pal szeœæ” te 400 z³, ale
punkty karne to trochê boli. Ale to
nic - doda³. Bêdê musia³ rozwa-
¿yæ, bo teraz to takie modne nada-
wanie medali Gryfa Pomorskiego.
Bêdê musia³ rozwa¿yæ, czy nie
wyst¹piæ o nadanie tych medali
waszym policjantom. Jestem za-
skoczony ich konsekwencj¹.

I wtedy g³os zabra³ starosta, za-

pyta³ - czy wicemarsza³ek powie-
dzia³ im, kim jest i gdzie jedzie?
Powiedzia³. To oni, tak? My tyle
pieniêdzy im dajemy, a oni? Dal-
szy ci¹g dywagacji starosty pozo-
stawiamy przytomnoœci umys³ów
naszych czytelników.

Z tego, co nam wiadomo, poli-
cjanci medali nie otrzymali, a w

czerwcu czy lipcu tego roku wice-
marsza³ek poda³ siê do dymisji,
która na pewno nie by³a powodem
spotkania z naszymi policjantami
2 listopada 2009 roku.

Jaki wniosek z tego, co napisa-
liœmy? Jeden. Niech starosta pu-
blicznie nie zabiera g³osu, bo zwy-
kle opowiada g³upoty.              M

Na noworocznym spotkaniu z mieszkañcami Gryfic,
zorganizowanym przez burmistrza Andrzeja Szczyg³a
w GDK, obecny by³ równie¿ starosta Kazimierz Saæ.
Jako honorowy goœæ zabra³ g³os i m.in. powiedzia³,
¿e powiat ma minimalny d³ug w bankach. I w minionym
roku tj. 2009 zaoszczêdzi³ oko³o 13 mln z³. Pewnie
dlatego, ¿e on, Kazimierz Saæ, przesta³ wspó³pracowaæ
z pewn¹ gazetk¹.
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Jest sobotni poranek.
W rozkopanej ulicy
Niepodleg³oœci le¿y
cz³owiek. Nie wiadomo,
chory czy pijany.
Podchodz¹. Alkoholu
nie czuj¹. Co robiæ?
Zadzwoniæ na pogotowie.
Dzwoni¹. Karetka
przyjecha³a. Faceta
wyci¹gnêli z ulicy, zabrali
do ambulansu. Nie
wiadomo czy zawieŸli
do szpitala, czy dali
jakiœ zastrzyk.

Facet wróci³. Po godzinie po³o-
¿y³ siê na chodniku, trz¹s³ siê i krzy-
cza³ – „Ratunku! Pomocy!”. Znowu
wzywaj¹ pogotowie. Przyjecha³o.
Sanitariusz, czy te¿ ratownik mówi
- „Takich ludzi nie biorê”. I co zro-
biæ? - pytaj¹.

- Niech go sobie pani zabierze do
domu, zrobi herbatkê – odpowiada
ratownik (dajmy na to, ¿e ratownik).

- To ja mam braæ do domu cz³o-
wieka, który pomocy wzywa? - py-
tanie retoryczne.

No i zabrali faceta. Po jakimœ
czasie facet znowu przyszed³.

Pojawiamy siê na miejscu, pyta-
my œwiadków zdarzenia, gdzie
mieszka ten cz³owiek. Odpowia-
daj¹, ¿e pod numerem 10. Pod tym
numerem kiedyœ swoj¹ siedzibê
mia³a KPN. Lokal dawno opuszczo-
ny, przeznaczony do rozbiórki. Pod
zarz¹dem TBS-u. Pytamy, jak d³ugo
tam mieszka.

- Ten, to krótko, ale jest jeszcze
jeden. Tamten mieszka tu d³ugo. Jak
przyszed³, to na pocz¹tku drzwi klu-
czem otwiera³. PóŸniej pewnie
klucz zgubi³, wybi³ szybê i przez

Znieczulica – Ÿle. Reakcja – Ÿle. Wiêc?
okno wchodzi. Jest przecie¿ nisko –
odpowiadaj¹.

- Najpierw to jedn¹ szybê wybi³,
teraz to wszystkie trzy wybite –
mówi¹.

- Czyli oni pij¹? - zapytaliœmy.
- A tego to nie wiemy. W pobli-

skich sklepach nic nie kupuj¹. Ale
æpaæ na pewno æpaj¹. Ten pierwszy,
który tu zamieszka³, to mówi³, ¿e
ten, co le¿a³ na ulicy, birol w¹cha.

- Policjê te¿ wzywaliœmy. Przy-
jechali i te¿ powiedzieli, ¿e oni, po-
dobnie jak my, wzywaliby pogoto-
wie. Bo kto mo¿e wiedzieæ, dlacze-
go cz³owiek le¿y na ulicy, czy wzy-
wa pomocy.

Ale, gdy przyjecha³a policja, to
jego ju¿ nie by³o.

Reakcja ratowników dalej mê-
czy interweniuj¹ce osoby i mówi¹,
¿e ci z pogotowia twierdzili, ¿e oni
nie s¹ od tego, ¿eby takich ludzi
przewoziæ.

- Na karetce pisze, kogo oni maj¹
braæ. Ja nie wiem co tam jest napisa-
ne, ale uwa¿am, ¿e od tego jest ka-
retka, ¿eby pomagaæ. Sk¹d mo¿emy
wiedzieæ, kim on jest? Facet le¿y, to
co mamy zrobiæ? Wzywaæ karetkê,
czy przejœæ obojêtnie? Pierwszy raz
wzywaliœmy karetkê o 6.45, przyje-
chali o godz. 7.05. Nas nie interesuj¹
zasady, jakimi kieruje siê teraz po-
gotowie ratunkowe. Nas nauczono i
sami tak samo uczymy, ¿e obok le¿¹-
cego na ulicy cz³owieka nie wolno
przejœæ obojêtnie. A ci z pogotowia
niech te¿ przestan¹ segregowaæ lu-
dzi na tych, którym chc¹ pomóc i
tym, których pomóc nie chc¹. Dla
nas le¿¹cy na ulicy cz³owiek, to
znak, ¿e wymaga naszej interwencji,
jeœli nie pomocy, bo pomóc nie
mo¿emy. Dlatego pyskowanie ra-
towników z pogotowia uznajemy za
bardzo z³y i nie do przyjêcia objaw.

Przez wybite szyby zagl¹damy
do by³ego biurowca KPN-u. Stoi

biurko, jakiœ stolik, na nim z 10 bu³ek
maœlanych. Po przeciwnej stronie
tapczan, na pod³odze niedopa³ki.

Wracamy do dyskutuj¹cych
mieszkañców. Po chwili ktoœ mówi,
¿e ten zabrany przez pogotowie
w³aœnie wszed³ przez okno.

Idziemy. Pukamy do drzwi. Ci-
sza.

Pytamy przez zas³oniêt¹ firank¹
okno – czy jest tam ktoœ. Cisza. Za-
gl¹damy do œrodka. Na tapczanie
le¿y cz³owiek. Pytamy jak siê czuje.

- S³abo - odpowiada.
- Czy by³ w szpitalu?
- Tak, ale wróci³em.
- Jak d³ugo tu mieszka - pytamy

dalej.
- To mieszkanie kolegi, ja tu tyl-

ko odpoczywam - mówi. A w rêku
trzyma niebiesk¹ szmatkê i co chwi-
la przytyka do nosa. Znamy ten wi-
dok spod „Plusa”, gdzie te¿ taki w¹-
chacz przesiadywa³. Inny chodzi³
po parku. Dziœ siedzi w domu - boi
siê ludzi i œwiata. Ten na tapczanie
te¿ czegoœ siê boi. Inaczej nie ucie-

ka³by w œwiat zwidów i majaków.
- W poniedzia³ek w Urzêdzie

pytamy, czy wiedz¹ o lokatorach w
ruderze przy ul. Niepodleg³oœci nr
10. Nie wiedz¹, ale informuj¹ za-
rz¹dcê. Ma wys³aæ ludzi, by spraw-
dzili.

W MOPS-e te¿ nic nie wiedz¹.
Wiemy, ¿e tym facetom nikt pomóc
nie mo¿e, bo na ka¿de leczenie
sami musz¹ wyraziæ zgodê. Z infor-
macji, jakie uzyskaliœmy, wynika,
¿e obaj maj¹ rodziny w Gryficach,
¿e jeden z nich eksmitowany s¹-
downie z mieszkania matki znalaz³
sobie lokum u œw. Brata Alberta.
D³ugo tam nie by³, bo tam dadz¹
jeœæ i miejsce do spania, ale w za-
mian oczekuj¹ trzeŸwoœci. Tylko
tyle i a¿ tyle, a nie wszystkich staæ
na to. Wol¹ wolnoœæ i niczym nie-
skrepowane w¹chanie rozpusz-
czalników. Wiemy te¿, ¿e z TBS-u
by³a kontrol i byæ mo¿e ju¿ 3 sierp-
nia okno zostanie zamontowane. A
oni? Oni znajd¹ inne lokum i tak ju¿
bêdzie trwa³o do koñca.                            M
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„Wiatraczki” dla „fajnej”
Omnipotencja burmistrza

Gryfic Andrzeja Szczyg³a
w dzia³aniach

planistycznych jest ju¿ chyba
znana powszechnie tak, jak i jego
osobliwe rozumienie zasad
rz¹dz¹cych kszta³towaniem ³adu
przestrzennego.

Na ³amach „Gazety Gryfickiej” swego czasu
wiele siê pisa³o na temat planistycznych dzia³añ
„wiatrakowych” prowadzonych w gminie Gryfi-
ce. Sprawa jakby ucich³a, jednak¿e tylko pozor-
nie. Wiele pisa³o siê na temat terenu Stawna, Rot-
nowa i Lubieszewa. Tym razem przyjrzyjmy siê
temu, jak burmistrz Gryfie prowadzi te dzia³ania
na obszarze Smolêcina i £opianowa.

Ku przypomnieniu: 30 grudnia 2002 roku
uchwa³¹ numer III/15/2002 Rada Miejska w Gry-
ficach przyjê³a studium dla gminy Gryfice. Zatem
w gryfickiej gminie studium uwarunkowali i kie-
runków zagospodarowania istnieje! Zgodnie z
prawem studium nale¿y sporz¹dzaæ komplekso-
wo, a nie etapami, czy te¿ na wyrywki. Zasada ta
dotyczy tak¿e zmian studium. Inicjatywa uchwa-
³odawcza przys³uguje tutaj wy³¹cznie Radzie
(burmistrzowi dopiero przy podejmowaniu
uchwa³y o przyst¹pieniu do sporz¹dzania planu).

Tymczasem w dniu 15 listopada 2007 roku
burmistrz Gryfic sporz¹dzi³ dokument pod
nazw¹: „Analiza dotycz¹ca zasadnoœci przyst¹-
pienia do sporz¹dzania planu miejscowego i
stopnia zgodnoœci przewidywanych w planie
rozwi¹zañ z ustaleniami studium uwarunkowañ
i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy”. Wymóg sporz¹dzenia takiej analizy z
przepisów wynika wprost. I to jest jasne. Zamie-
rzenie planistyczne musi byæ zgodne z ustalenia-
mi zawartymi w studium.

Có¿ jednak wynika z analizy sporz¹dzonej
przez burmistrza Szczyg³a?

Po pierwsze: ¿e sporz¹dzona ona zosta³a na
wniosek firmy „ROLUB” Spó³ki z o.o. z siedzib¹
w Smolêcinie, w którym sformu³owano zapo-
trzebowanie na plan gminny na cele lokalizacji
elektrowni wiatrowych na obszarze Smolêcina i
£opianowa.

Po drugie: ¿e wymieniona Spó³ka oraz Wia-
tropol International Spó³ka  z o.o. z siedzib¹ w
Gdañsku (80-286 Gdañsk, Jaœkowa Dolina 81)
planuj¹ (UWAGA! Planu gminnego jeszcze nie
ma, a oni ju¿ zamierzaj¹!) na pograniczu gminy
Gryfice i gminy P³oty (z tamtej strony - Kocierz)
zlokalizowaæ park wiatrowy sk³adaj¹cy siê
³¹cznie z 32 wie¿ elektrowni wiatrowych o mocy
do 3,6 MW (!) i wysokoœci do 160 m (!).

Po trzecie: ¿e to wybór dokonany przez ww.
inwestora jest motorem dzia³ania burmistrza.

Po czwarte: ¿e „dokonano wyboru i zawarto
wstêpne umowy z firmami urbanistycznymi, geo-
dezyjnymi i architektoniczno-budowlanymi w
zakresie wykonania niezbêdnych opracowañ
planistycznych i projektowych, zwi¹zanych z
przygotowaniem realizacji przedmiotowego za-
mierzenia inwestycyjnego”, co oznacza, ¿e nie-

zbêdne dokumenty do uzyskania pozwolenia na
budowê parku elektrowni wiatrowych inwestor
faktycznie mo¿e mieæ ju¿ w szufladzie; ¿e o po-
zwolenia na budowê wyst¹pi niezw³ocznie po
uchwaleniu przez Radê planu miejscowego, czy-
li, ¿e stawianie wiatraków bêdzie b³yskawiczne.

Po pi¹te: ¿e z jednej strony burmistrz stwier-
dza, ¿e realizacja ww. zamierzenia inwestycyjne-
go spowoduje powstanie nowych miejsc pracy
(!?), z drugiej zaœ stwierdza, ¿e obs³uga ograni-
cza siê do maksymalnie dwóch przegl¹dów w
ci¹gu roku (!!!).

Po szóste: ¿e burmistrz - jasnowidz dopatruje
siê „wymiernych korzyœci dla rozwoju spo³eko-
nomicznego” gminy Gryfice na tle realizacji
przez ww. spó³ki elektrowni wiatrowych (tylko ¿e
tych korzyœci nic podaje, bo i sk¹d by to wiedzia³).
Burmistrz Gryfic i „menad¿er” wymienionych
spó³ek jednoczeœnie?!

Wtóruj¹cy burmistrzowi radni w ogóle nie
zwracaj¹ uwagi na to, ¿e potrzeby gminy (np.
ewentualne korzyœci z podatku od nieruchomoœci
wiatrakowych) s¹ jednymi z kilkunastu uwarun-
kowañ, które studium musi uwzglêdniaæ równo-
czeœnie. ¯e te inne uwarunkowania to miêdzy
innymi: dotychczasowe przeznaczenie terenu,
stan ³adu przestrzennego i wymogi jego ochrony,
wymogi ochrony œrodowiska, przyrody i krajo-
brazu kulturowego, zagro¿enie bezpieczeñstwa
ludnoœci i jej mienia, warunki i jakoœæ ¿ycia
mieszkañców, w tym ochrona ich zdrowia (czy
radnych, bêd¹cych przecie¿ mieszkañcami gry-
fickiej gminy, rzeczywiœcie nie interesuje cho-
cia¿by to, ¿e istnieje ju¿ zdefiniowana jednostka
chorobowa, jak¹ jest syndrom turbiny wiatro-
wej?; czy rzeczywiœcie nie interesuje ich - w³a-
œnie jako mieszkañców gryfickiej gminy to, ¿e
tzw. infradŸwiêki generowane przez si³ownie
wiatrowe oddzia³ywuj¹ negatywnie na wszystkie
organizmy ¿ywe na odleg³oœæ do 10 km?).
Po siódme: ¿e mimo, i¿ ww. zamierzenie plani-
styczne nie pokrywa siê z ustaleniami studium z
2002 roku, tzn. mimo, i¿ ww. analiza da³a nega-
tywny wynik to i tak w krótkim czasie wyst¹pi³
burmistrz do Rady Miejskiej o podjêcie uchwa³y
o przyst¹pieniu do sporz¹dzania planu zagospo-
darowania przestrzennego na obszar Smolêcina i
£opianowa w kierunku parku elektrowni wiatro-
wych (uchwa³a numer XV/191/2008 z dnia 18
marca 2008 roku). Wczeœniej jednak i to w zale-
dwie 12 dni po sporz¹dzeniu ww. analizy, tj. dnia
27 listopada 2007 roku Rada Miejska w Gryfi-
cach podjê³a uchwa³ê numer XII/142/2007 o
przyst¹pieniu do sporz¹dzania zmiany studium
uwarunkowañ i kierunków zagospodarowania z
2002 roku z podaniem elektrowni wiatrowych
jako przedmiotu opracowania i z zakreœlonym
obszarem opracowania w obrêbach Smolêcin i
£opianów. Ta swoista proteza planistyczna to
istna „pere³ka” dzia³añ planistycznych, wrêcz
majstersztyk. Tylko, gdzie podziali siê radni?
Gdzie ich dba³oœæ o dzia³ania zgodne z prawem,
a wiêc gdzie dba³oœæ o interesy wyborców?

Wniosek jest prosty: uchwa³a o przyst¹pieniu
do sporz¹dzania planu na obszar Smolêcina i
£opianowa zosta³a podjêta przedwczeœnie, gdy¿
w momencie jej podejmowania nie by³o zgodno-
œci zamierzenia planistycznego z ustaleniami stu-

dium z 2002 roku. Z drugiej natomiast strony
skoro podjêto ww. uchwa³ê z dnia 27 listopada
2007 roku, to nale¿a³o najpierw dokonaæ ewen-
tualnej zmiany tego studium (i to z uszanowaniem
prawa), a dopiero póŸniej - w jej konsekwencji -
podj¹æ uchwa³ê o przyst¹pieniu do sporz¹dzania
planu, po przeprowadzeniu analizy, która wyka-
¿e zgodnoœæ miêdzy zamierzeniem planu a stu-
dium. Nie inaczej.

Skutkiem powy¿szego obecnie tocz¹ siê rów-
nolegle dzia³ania w kierunku zmiany studium
oraz w kierunku planu na obszar Smolêcina i
£opianowa, co w œwietle prawa jest niedopusz-
czalne. I tego nie zauwa¿aj¹ radni?! Czy nakaza-
na przepisami ustawy o planowaniu i zagospoda-
rowaniu przestrzennym kolejnoœæ dzia³añ gryfic-
kiej gminy nie obowi¹zuje?

Burmistrz czasu nie marnuje. Mog³oby siê
wydawaæ, ¿e termin dyskusji publicznej wyzna-
czony uprzednio na dzieñ 21 maja br. zosta³ od-
roczony, lecz zainteresowanych tematem odsy-
³am do Urzêdu Miejskiego w Gryficach. Mimo
nieuchwalonej jeszcze zmiany studium na obszar
Smolêcina i £opianowa burmistrz gromadzi ju¿
dokumenty pod plan na obszar Smolêcina i
£opianowa!!!

Omawiana ANALIZA zawiera treœci nie-
uprawniaj¹ce Radê do podejmowania uchwa³y o
przyst¹pieniu do sporz¹dzania planu.

W punkcie 10 analizy burmistrz stwierdza,
cyt.:  Poniewa¿ granice wnioskowanej lokaliza-
cji elektrowni wiatrowych na terenach rolnych w
obrêbie geodezyjnym Smolêcin i £opianów w
gminie Gryfice nie zosta³a wyznaczona w Stu-
dium (na rysunku studium), nale¿y... dokonaæ
zmiany w „Studium uwarunkowañ i kierunków
zagospodarowania gminy Gryfice•h przyjêtego
uchwa³¹ Nr III/15/2002 Rady Miejskiej w Gryfi-
cach z dnia 30 grudnia 2002 roku•h.

Dzia³ania planistyczne w gminie Gryfice ce-
chuje poœpiech, tak jakby siê obawiano, ¿e ktoœ
bêdzie przeszkadza³ w ich przeprowadzaniu.

Czy dzia³anie na wniosek, którym burmistrz
zapewne czuje siê zwi¹zany, nie oznacza dzia³a-
nia pod czyjeœ dyktando?

Trudno mi jest daæ wiarê, ¿e po ewentualnym
uchwaleniu „wiatrakowego” planu zagospodaro-
wania przestrzennego na Smolêcin i £opianów
„w³adze” odpuszcz¹ taki sam plan na Stawno,
Rotnowo, Lubieszewo, Baszewice, Waniorowo,
Lubin i Oœciêcin.

W dwóch umowach, które burmistrz Gryfic
zawar³ w dniu 3 kwietnia 2008 roku z urbanist¹
Markiem Buraczyñskim z Gdañska o wykonanie
projektu studium na czêœæ obszaru Smolêcina i
£opianowa oraz projektu planu na ten obszar
(obie umowy w jednym dniu!!!), jako P£ATNIK
wystêpuje ju¿ spó³ka inna, ani¿eli wymieniona
wy¿ej „ROLUB” Spó³ka z o.o. z siedzib¹ w
Smolêcinie czy Wiatropol International Spó³ka z
o.o. z siedzib¹ w Gdañsku. T¹ Spó³k¹ - P£ATNI-
KIEM (!!!) jest WIATROPOL Smolêcin Spó³ka
z o.o. z siedzib¹ w Gdañsku, któr¹ - jak mo¿na siê
domyœlaæ - utworzy³y dwie pierwsze z wymienio-
nych tu spó³ek. I jak widaæ na gryfickich radnych
nie robi ¿adnego wra¿enia to, ¿e burmistrz Gryfic
zawar³ umowy, w których - wbrew wyraŸnemu za-
kazowi w przepisach prawa - za dzia³ania zmie-
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Burmistrz Gryfic og³osi³
o przeprowadzeniu ponownej
dyskusji publicznej nad
rozwi¹zaniami przyjêtymi
w wy³o¿onym do publicznego
wgl¹du projekcie „Zmiany
Studium Uwarunkowañ i
Kierunków Zagospodarowania
Przestrzennego Gminy Gryfice
dla czêœci terenu po³o¿onego w
obrêbie geodezyjnym Smolêcin
i £opianów” wraz z prognoz¹
oddzia³ywania na œrodowisko.
Znaj¹c zainteresowania naszych
czytelników tym tematem
og³oszenie publikujemy
w ca³oœci.

 Na podstawie art. 11 pkt 10 ustawy z dnia 27
marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym (Dz. U. Nr. 80 poz. 717 z póŸn.
zm.) oraz art. 54 ust. 2 i 3 w zwi¹zku z art. 46 pkt
1 ustawy z dnia 3 paŸdziernika 2008 r. o udostêp-
nianiu informacji o œrodowisku i jego ochronie,
udziale spo³eczeñstwa w ochronie œrodowiska
oraz o ocenach oddzia³ywania na œrodowisko
(Dz. U. Nr 199 poz. 1227) w dniach od 19 kwiet-
nia 2010 r. do 01 czerwca 2010 r. w siedzibie
Urzêdu Miejskiego w Gryficach adres: 72-300
Gryfice Pl. Zwyciêstwa 37 w pokoju 204 w go-
dzinach od 8.00 do 15.00 zosta³ wy³o¿ony do pu-
blicznego wgl¹du projekt „Zmiany Studium
Uwarunkowañ i Kierunków Zagospodarowania
Przestrzennego Gminy Gryfice dla czêœci tere-
nu po³o¿onego w obrêbie geodezyjnym Smolê-
cin i £opianów” wraz z prognoz¹ oddzia³ywania
na œrodowisko. O powy¿szym fakcie wy³o¿enia
do wgl¹du projektu og³oszono w dniu 02 kwiet-
nia 2010 r.

Projekt „Zmiany Studium Uwarunkowañ i
Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego
Gminy Gryfice” sporz¹dzono w oparciu o uchwa-
³ê Rady Miejskiej w Gryficach Nr XII/142/2007
z 27 listopada 2007 r. w sprawie przyst¹pienia do
wprowadzenia zmian w studium uwarunkowañ i
kierunków zagospodarowania przestrzennego
Gminy Gryfice dla czêœci terenu po³o¿onego w
obrêbie geodezyjnym Smolêcin i £opianów z
uwzglêdnieniem potrzeb dla si³owni wiatrowych.

Dyskusja publiczna nad przyjêtymi w projek-
cie studium rozwi¹zaniami zosta³a zorganizowa-
na w dniu 21 maja 2010 r. w siedzibie Urzêdu
Miejskiego w Gryficach Pl. Zwyciêstwa 37 o
godz. 11.00 w sali nr 102.

W zwi¹zku z ustaleniami dyskusji publicznej
z dnia 21 maja 2010 r. zawiadamiam, ¿e ponowna

„Wiatraki” jak bumerang
- wracaj¹

dyskusja publiczna nad przyjêtymi w projekcie
studium rozwi¹zaniami odbêdzie siê w dniu 26
sierpnia 2010 r. w siedzibie Urzêdu Miejskiego w
Gryficach Pl. Zwyciêstwa 37 o godz. 16.00 w sali
Konferencyjnej.

W zwi¹zku z powy¿szym przed³u¿a siê termin
do wnoszenia uwag do projektu studium i og³asza
siê co nastêpuje:

Na podstawie z art. 11 pkt 10 i 11 ustawy z dnia
27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowa-
niu przestrzennym (Dz. U. Nr. 80 poz. 717 z póŸn.
zm.), zawiadamiam o wy³o¿eniu do publicznego
wgl¹du projektu „Zmiany Studium Uwarunko-
wañ i Kierunków Zagospodarowania Przestrzen-
nego Gminy Gryfice” wraz z prognoz¹ oddzia³y-
wania na œrodowisko w dniach od 16 sierpnia
2010 r. do 14 wrzeœnia 2010 r. w siedzibie Urzêdu
Miejskiego w Gryficach adres: 72-300 Gryfice,
Plac Zwyciêstwa 37 w pokoju 204 w godzinach
od 8.00 do 14.30.

 Zgodnie z art. 11 pkt 10 i 11 w/w ustawy,
osoby prawne i fizyczne oraz jednostki organiza-
cyjne nieposiadaj¹ce osobowoœci prawnej mog¹
wnosiæ uwagi do projektu zmiany studium. Uwa-
gi nale¿y sk³adaæ na piœmie do Burmistrza Gryfic
z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednost-
ki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nierucho-
moœci, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczal-
nym terminie do dnia 05 paŸdziernika 2010 r.

Na podstawie art. 54 ust. 2 i 3 w zwi¹zku z art.
46 pkt. 1 ustawy z dnia 3 paŸdziernika 2008 r. o
udostêpnieniu informacji o œrodowisku i jego
ochronie, udziale spo³eczeñstwa w ochronie œro-
dowiska oraz o ocenach oddzia³ywania na œrodo-
wisko (Dz. U. Nr 199 poz. 1227) podajê do pu-
blicznej wiadomoœci informacjê o opracowywa-
niu projektu „Zmiany Studium Uwarunkowañ i
Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego
Gminy Gryfice”, wymagaj¹cego przeprowadze-
nia strategicznej oceny oddzia³ywania na œrodo-
wisko, obejmuj¹cego zapewnienie mo¿liwoœci
udzia³u spo³eczeñstwa w postêpowaniu.

Zapoznanie siê z projektem „Zmiany Studium
Uwarunkowañ i Kierunków Zagospodarowania
Przestrzennego Gminy Gryfice” wraz z prognoz¹
oddzia³ywania na œrodowisko, wymaganymi
przez przepisy za³¹cznikami i stanowiskami in-
nych organów bêdzie mo¿liwe w wy¿ej okreœlo-
nym miejscu i terminie, w którym bêdzie on wy-
³o¿ony do publicznego wgl¹du.

Zgodnie z art. 30 w/w ustawy, ka¿dy ma pra-
wo sk³adania uwag i wniosków w postêpowaniu
wymagaj¹cym udzia³u spo³eczeñstwa. Uwagi i
wnioski mog¹ byæ wnoszone do Burmistrza Gry-
fic w formie pisemnej, ustnie do protoko³u lub za
pomoc¹ œrodków komunikacji elektronicznej na
adres e’mail:chruscielewska@urzad.gryfice.eu
bez koniecznoœci opatrywania ich bezpiecznym
podpisem elektronicznym w nieprzekraczalnym
terminie do dnia 05 paŸdziernika 2010 r.

rzaj¹ce do powo³ania planu zagospodarowania
przestrzennego p³aci jakaœ tam spó³ka.

Czy, przyk³adowo, jesteœmy w stanie wyobra-
ziæ sobie, ¿eby za stanowienie prawa krajowego
mia³o p³aciæ inne pañstwo?

A propos. Czy to tylko zbieg okolicznoœci, ¿e
zarówno urbanista, jak i P£ATNIK s¹ z tego sa-
mego miasta?!

Zawarcie przez burmistrza Szczyg³a wymie-
nionych umów z P£ATNIKIEM to probierz na
przejrzystoœæ jego dzia³añ planistycznych.

Czy mo¿na mieæ jakiekolwiek w¹tpliwoœci, ¿e
przy wykazanym wy¿ej ustawieniu spraw plani-
stycznych ju¿ na samym ich starcie, na liczenie siê
z g³osem mieszkañców w ogóle nie bêdzie miejsca?
Bo dlaczego „w³adze•h nie zadba³y chocia¿by o
przeprowadzenie w³aœciwych konsultacji spo³ecz-
nych na temat tego, czy spo³eczeñstwo gminy w
ogóle chce zmiany studium (z 2002 roku)?

Na sesji Rady Miejskiej w Gryficach w dniu
30 marca 2010 roku burmistrz Andrzej Szczygie³
stwierdzi³, i¿ spór w temacie elektrowni wiatro-
wych jest niepotrzebny i przynosz¹cy zbêdne
napiêcia. Dlaczego wiêc w „Panoramie Gryfic-
kiej•h z dnia 31 lipca 2010 roku zamieœci³ og³o-
szenie o wy³o¿eniu do publicznego wgl¹du pro-
jektu zmiany studium na obszar Smolêcina i
£opianowa i na dzieñ 26 sierpnia wyznaczy³ ter-
min dyskusji publicznej (godz. 16.00) w³aœnie w
temacie elektrowni wiatrowych? Czy jego prawa
rêka nie wie, co czyni lewa?

Dodaæ nale¿y, ¿e stawianie znaku równoœci
pomiêdzy konsultacjami spo³ecznymi (które po-
winny mieæ miejsce jeszcze przed wszczêciem
dzia³añ planistycznych), a dyskusj¹ publiczn¹
(odbywaj¹c¹ siê ju¿ w toku dzia³añ planistycz-
nych) jest b³êdem.

Czy¿ burmistrzowi Andrzejowi Szczyg³owi
nie przychodzi z ³atwoœci¹ rzucanie s³ów na
wiatr?

Oderwanym od swoich wyborców gryfickim
radnym oraz burmistrzowi Gryfic nale¿y przypo-
mnieæ, ¿e liczne protesty i apele, jakie wp³ynê³y
do Urzêdu Miejskiego w Gryficach i do biura
Rady Miejskiej w Gryficach potwierdzaj¹, ¿e w
gryfickiej gminie nie ma zapotrzebowania na par-
ki elektrowni wiatrowych. Mimo jednak tym pro-
testom i apelom godz¹ siê na „rozdrapywanie”
naszej gryfickiej przestrzeni przez firmy wiatro-
we.

Jakoœ nieodparcie dzia³ania planistyczne gry-
fickiej gminy na obszarze Smolêcina i £opiano-
wa kojarz¹ mi siê z potomkami wikingów z Pó³-
wyspu Jutlandzkiego. Czy nie dzieje siê Ÿle w
„pañstwie” gryfickim?

A Wy, szanowni Czytelnicy, co o tym myœlicie?
Postawiony na g³owie w gryfickiej gminie

porz¹dek odnoœnie kszta³towania ³adu prze-
strzennego pozostanie w mej pamiêci jako cecha
w³aœciwa mijaj¹cych ju¿ - mam nadziejê - „rz¹-
dów” pana Szczyg³a.

DEMOKRACJO! Patrzysz i nie grzmisz!
Ps. Czytelników „Gazety Gryfickiej” zapra-

szam do debaty na ³amach niniejszej gazety na
tematy dotycz¹ce tego, co nam burmistrz Gryfic
oraz gryficcy radni chc¹ w naszej gryfickiej prze-
strzeni zafundowaæ i to na masow¹ skalê.

Dane autora do wiadomoœci Redakcji

paczki Ponowna dyskusja publiczna nad zmianami w Smolêcinie
i £opianowie
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Pan kaza³, s³uga musia³ wyko-
naæ. Tak mo¿na napisaæ i dodaæ,
¿e wszystkim zawini³ projektant
modernizacji ulic w Gryficach,
niejaki Bogus³aw D¹browy. Pan
to oczywiœcie Hosso, a reszta?
Niech czytelnicy siê domyœl¹.

Naprzeciw tej galerii postawio-
no kilkanaœcie ³awek, by j¹ podzi-
wiaæ. A wysz³o na to, ¿e ludzie
³aweczki omijaj¹, galerii nie podzi-
wiaj¹ i co najwy¿ej wieczorow¹
por¹  siedz¹ na nich smakosze s³o-
necznika, precelków, chipsów, piw-
ka równie¿. Po sobie zostawiaj¹
codziennie œmietnik. Znikaj¹ jedy-
nie puste puszki po piwie. Projek-
tant zapomnia³, ¿e przy kilkunastu
³awkach powinny te¿ znaleŸæ siê
kosze na œmieci. Jest jeden i ci¹gle
pusty, bo œmieci le¿¹ na nowiutkim
chodniku pod ³awkami. Czytelnicy
wydzwaniaj¹ do redakcji pytaj¹c,

Postawili ³awki, zapomnieli o koszach
dlaczego œmieci nikt nie sprz¹ta?
Tego nie wiemy. Wiemy tylko, ¿e
pan na w³oœciach Starosta Powiatu
na roboty publiczne na terenie mia-
sta niewiele da³ pieniêdzy. Mówio-
no, ¿e ma zatrudnienie oko³o 15
osób. W P³otach natomiast twierdz¹,
¿e do jednej ³opaty zatrudniono 3
osoby i przez osiem godzin pracy
przy tej ³opacie zmieniaj¹ siê.
Zreszt¹ co tam P³oty. Dla Hosso i
woko³o Hosso za nasze podatki zro-
biono tyle, ¿e Hosso  samo powinno
zatrudniæ zamiataczy ulic i chodni-
ków do Hosso przyleg³ych. A tak
czekaæ musimy, a¿ przyjdzie deszcz.
Chodniki zmyje woda z rynien, sp³y-
nie na ulicê, a z ulic deszcz sp³ucze co
trzeba i rynsztokiem sp³ynie na ul.
Szewsk¹, Brack¹ lub Klasztorn¹.

Zalecamy cierpliwoœæ, barometr
leci w dó³, idzie deszcz, bêdzie czy-
sto.                                             M

W 2008 roku ZGK zmodernizo-
wa³ drogê wewnêtrzn¹. Wjazd od ul.
Brackiej zosta³ tak wykonany, ¿e sa-
mochody du¿e (œmieciarki) i ma³e nie
wje¿d¿a³y na ¿adne krawê¿niki, co za
tym idzie nie niszczy³y opon.

Drogê wewnêtrzn¹ wy³o¿ono po-
lbrukiem, bo mia³o byæ ³adne i funkcjo-
nalnie. I by³o, ale siê skoñczy³o. Przy-
szli ci, co to inwestuj¹ w historiê Gryfic
i czêœciowo polbruk zerwali (szerokoœæ
nowego chodnika), krawê¿niki ju¿ z
granitu, za nimi nawieŸli ziemi ¿yznej i
posiali trawk¹. Wjazd na drogê we-
wnêtrzn¹ przystosowali do samocho-
dów typu Fiat 125p. Inne samochody
wje¿d¿aj¹ po trawce, która wyros³a i po
krawê¿nikach z granitu. Innego wjazdu
po odpady komunalne nie ma. A staro-
sta p³acze, ¿e za burmistrza nowe
oœwietlenie musia³ zrobiæ i wywaliæ na
ten cel grube tysi¹ce, choæ zapomnia³ o

ZGK zrobi³ dobrze,
po zmianach jest Ÿle

tym, ¿e na ten cel uchwa³¹ Rada Miej-
ska przekaza³a 400 tys. z³. Co to ma do
drogi wewnêtrznej miêdzy budynkami
przy ul. Niepodleg³oœci a Wojska Pol-
skiego? A no to, ¿e na polbruk gmina te¿
wyda³a tysi¹ce, a w bezmyœlny sposób
ju¿ po roku ten¿e polbruk wyrwano i
zast¹piono innym. Takie to mamy inwe-
stycje. Przy tej sprawie przypominamy
inn¹, te¿ z ulicy Brackiej. Na zapleczu
budynku nr 47 (ul. Wojska Polskiego)
jest droga wewnêtrzna wy³o¿ona try-
link¹. Mia³a byæ przebudowana na
koszt inwestora - galerii Hosso. Tak
ustalono, kopi¹c pod galeri¹ funda-
ment. Galeria stoi i jakoœ funkcjonu-
je. Polbruku jest nadmiar na stanie w
ZDP. Przyszed³ czas by drogê we-
wnêtrzn¹ przy budynku nr 47wy³o¿yæ
polbrukiem i to niewa¿ne na czyj
koszt. Byleby nie by³ to ZGK, bo zno-
wu zniszcz¹.                                    M

Przed modernizacj¹ kana³u
ulgi i ca³ej wysepki emeryci, zapa-
leni gracze w tysi¹ca i w pokera na
zapa³ki mieli swoje miejsce na
wysepce. Mieli na niej kilka ³aw i
sto³y z drewnianych beli.

Wszystko to by³o usytuowane
pod jesionami. Dziœ, kiedy na wy-
sepce i jazie remont dobiega koñ-
ca, ¿ycz¹ sobie, by ³awy i sto³y po-
wróci³y. I jak to u nas, kiedy pro-
blem, to zapa³kê dzieli siê na dwa
albo cztery. Jedna grupa emerytów
chce ³awki na otwartej przestrzeni

Chc¹, by ³aweczki wróci³y
na swoje miejsce

wysepki (otwartej, bo jesionów
ju¿ dawno nie ma), druga grupa
widzi siê wœród zieleni na skrawku
ziemi z widokiem na stawek i alej-
ki.

Z tego co nam wiadomo, w ZGK
zakupiono co potrzeba, problem te¿
znaj¹. Jak zostanie rozwi¹zany?
Zobaczymy. Na zdjêciu wskazuje-
my miejsce, o którym mówi jedna z
grup emerytów – pasjonatów poke-
ra na zapa³ki. Natomiast miejsce na
wysepce mo¿na wykorzystaæ na
postawienie np. kiosku (³adnego) z
lodami, napojami itp.                     M
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Gara¿e, wiaty blaszane, mon-
ta¿, dowóz gratis. Tel. 598 334
536, 605 286 058, 661 953 331.
Producent  GO-STAL Przechle-
wo. U nas najtaniej.

NIERUCHOMOŒCI US£UGI MIESZKANIA
Powiat ³obeski Powiat ³obeskiPowiat ³obeski

Dzia³kê rekreacyjn¹ 30 arów  z al-
tan¹, w uroczym miejscu, okolice
jeziora w Starej Dobrzycy, pilnie
sprzedam. Cena 37.000 z³. Tel. 692
405 612, 91 395 2188.

Sprzedam dom jednorodzinny w
Dorowie pow. u¿ytkowa 112 mkw
plus dwa budynki gospodarcze ,
cena 190 tys. z³. Tel. 663 036 912 lub
665 497 211.

Sprzedam, wydzier¿awiê lub wnio-
sê do spó³ki nieruchomoœæ. Dzia³ka
7800 mkw., budynki 700 mkw, w tym
mieszkanie 180 mkw. ogrodzone.
Wszystkie media, w³asna trafo sta-
cja, 500 m od drogi 148 Drawsko
Pom. - £obez. Cena 800 tys. z³, raty
roczne. Tel. 604 105 423, 602 580
653.

Wynajmê tanio pomieszczenia go-
spodarcze gospodarstwa rolnego
na dzia³alnoœæ gospodarcz¹ - Wy-
siedle k/ £obza. Tel. 510 108 987.

Tanie meble KA-MAR. Du¿y wybór
mebli u¿ywanych. Zapraszamy do
sklepu £obez ul. Bema ( by³y plac
POM). Tel. 885 310 483.

Sprzedam koparko-spycharkê Bia-
³orus po doœæ niskiej, okazyjnej ce-
nie. Tel. 692 681 405.

Trak taœmowy z ostrzark¹, szlifierkê
do du¿ych powierzchni i inny sprzêt
stolarski sprzedam. ( Likwidacja
stolarni ). Tel. 692 405 612, 91 395
2188.

Sprzedam : sztaplarka-wózek wi-
d³owy rok prod. 1995, udŸwig 2500
kg. Tel. 91 5790213.

Otwarto sklep prozdrowotny
TOTU GAMA w £obzie, ul. Przed-
miejska 11. Oferujemy artyku³y
prozdrowotne, us³ugi œwiecenia i
konchowania uszu. Tel. 91
3974273.

Region
Odzyskam odszkodowanie;
œmieræ najbli¿szych,
wypadek drogowy,
uszkodzenie cia³a,
zniszczenie mienia;
tel. 915641795, 503617739.

Wideofilmowanie. Tel. 605 732
267.

Sprzedam drewno kominkowe i
opa³owe. Tel. 603 285 438.

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Videofilmowanie, fotografia. Tel.
505 747 377

Us³ugi elektryczne Chlebicki S³a-
womir tel. 606 824 461.

Powiat gryficki

Region
T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwa-
ga. Gabinet Œwidwin, tel. 880 400
739.

Powiat œwidwiñski

ROLNICTWO

Region

Kupiê grunty rolne. Tel. 669 672
355.

Region

INNE

Zatrudniê emeryta - rencistê na
pó³ etatu. Prawo jazdy kat. C+E.
Tel. 607 790 680

PRACA

GARA¯E BLASZANE OCYN-
KOWANE – PRODUCENT. Tel.
059 8334312, 798 710 329, 698
230 205. F.T. Wróbel Przechle-
wo. www.blaszanygaraz.pl

Wyjazdy po towar £ódŸ, War-
szawa nowym 9-osobowym
Citroenem Jumper Max. Tel.
691 366 665.

Powiat ³obeski

MOTORYZACJA

Sprzedam mieszkanie w Dalnie 50
mkw.  wraz z budynkiem gospodar-
czym 18 mkw. Cena do uzgodnie-
nia. Tel. 669 947 364.

Sprzedam mieszkanie w £obzie, 2
pokoje, I piêtro, ogrzewanie c.o..
Tel. 781 785 421

Sprzedam mieszkanie na wsi 68
mkw. cena do uzgodnienia. Tel. 91
397 8717.

Resko, Sprzedam mieszkanie 85
kmw., dzia³ka 838 mkw., 3 pokoje,
cena 160.000 z³. Tel. 888 169 572.

Mieszkanie do wynajêcia, 38 mkw.,
w centrum £obza na drugim piêtrze
w bloku spó³dzielczym, p³atne za
pó³ roku z góry. tel. 0033647781313
lub 0033676470813.

Powiat ³obeski

Poszukujê powierzchni maga-
zynowej do wynajêcia min. 300
mkw. na terenie powiatu.
Tel. 506 135 335.

Sprzedam labradory
szczeniaki: czekoladowe,
biszkoptowe i czarne.
Odbiór po 08.08.2010r..
Tel. 604 605 862.

Monta¿ instalacji wodno-kanaliza-
cyjnych, c.o. i gazowych. Tel. 695
818 953. e-mail: piotr-ar-
dzik_1969@o2.pl

Elektromechanik tanio. Tel. 781 663
521.

WYKONUJEMY OGRODZENIA
betonowe, metalowe, bramy, furtki,
napêdy.  Jamex, Wêgorzyno, ul.
Po³udniowa 1, tel. 913971951,
509288363.

Sprzedam kompletny rozrz¹d do
Fiata Marea, silnik 1.8 16V 2 roli,
pasek rozrz¹du i pompa wodna 400
z³. Tel. 607 647 987.

Sprzedam Fiata Seicento srebrny
metalik 2000 r., hak, pierwszy w³.,
nie bity, 5000z³. Tel. 791 190 799.

I.D.Marketing S.A. poszukuje osób
z samochodem do roznoszenia ga-
zety reklamowej na terenie Œwidwi-
na i okolic.
Kontakt 667900918, 914624616 w
ogodzinach od 10 do 16.

Powiat œwidwiñski

Okazja – Szczecin centrum, sprze-
dam mieszkanie I p. w nowym bu-
dynku do wykoñczenia, 57 mkw., 2
pokoje. Cena 4.300 za mkw do ne-
gocjacji. Tel. 600 273 171.

Region

Zatrudniê stró¿a na terenie
Wêgorzyna. Tel. 502 770 760.

Powiat ³obeski

Powiat drawski

£abêdzie – Sprzedam piêtro domu
– dwa mieszkania : 61,8 mkw. i 69,2
mkw. ( ³¹cznie 132 mkw.). Po-
wierzchnia u¿ytkowa 223 mkw.
W³asna klatka schodowa, weranda,
strych, piwnica, c.o., ogrodzona
dzia³ka. Ksiêga wieczysta. Mo¿e
byæ jako mieszkanie dwupokolenio-
we lub do zamiany.

Reklama
w

tygodniku
913973730

Dy¿ury w redakcji;
     Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00-15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny: 694-089-733
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Tradycyjnie oprócz policjantów
w uroczystoœci udzia³ wziêli  przed-
stawiciele w³adz samorz¹dowych,
jednostek wspó³pracuj¹cych na co
dzieñ z policj¹, duchowieñstwa oraz
innych s³u¿b mundurowych. Pod-
czas uroczystoœci I Zastêpca Ko-
mendanta  Powiatowego Policji w
Gryficach m³. insp. Krzysztof Bo-
guszewicz wyg³osi³ przemówienie,
w trakcie którego przypomnia³ za-
rys historyczny powstania Polskiej
Policji oraz zaprezentowa³ zebra-
nym dokonania policjantów w mi-

Œwiêto Policji w Gryficach

nionym roku. W swoim wyst¹pieniu
dobrze oceni³ wyniki, jakie osi¹gaj¹
gryficcy policjanci i dziêki którym
KPP W Gryficach wybija siê na
jedn¹ z czo³owych jednostek garni-
zonu zachodniopomorskiego. Jego
zdanie podzieli³ I Zastêpca Komen-
danta Wojewódzkiego Policji w
Szczecinie insp. Jacek Fabisiak,
który podkreœli³, i¿ inne jednostki
mog¹ braæ przyk³ad z tutejszej Ko-
mendy i pracuj¹cych w niej funkcjo-
nariuszy. Obaj Komendanci podziê-
kowali wszystkim obecnym przed-

stawicielom samorz¹dów i innych
podmiotów za bardzo dobrze uk³a-
daj¹c¹ siê wspó³pracê.

Za zaanga¿owanie i osi¹gane
wyniki w pracy grono policjantów
otrzyma³o awanse w stopniach. Na
wy¿sze stopnie awansowano 33
funkcjonariuszy. M³odszym in-
spektorem Policji mianowano pod-
insp. Krzysztofa Boguszewicza. W
korpusie aspirantów awanse otrzy-
ma³o 16 policjantów, w korpusie
sier¿antów tak¿e 16 policjantów. Za
wzorowe wykonywanie obowi¹z-
ków s³u¿bowych, wysok¹ efektyw-
noœæ w pracy Komendant Powiato-
wy Policji w Gryficach wyró¿ni³ na-
grodami pieniê¿nymi 105 funkcjo-
nariuszy oraz 25 pracowników cy-

Z okazji 91 rocznicy powstania policji w sali
konferencyjnej Urzêdu Miasta i Gminy w
Gryficach odby³a siê 29 lipca uroczysta od-
prawa z udzia³em I Zastêpcy Komendanta
Wojewódzkiego Policji w Szczecinie insp.
Jacka Fabisiaka.

wilnych. Br¹zow¹ odznakê Zas³u-
¿ony Policjant otrzyma³ asp. sztab.
Krystian Klepczyñski, a srebrny
medal za d³ugoletni¹ s³u¿bê asp.
sztab. Henryk Woszczy³o. Wrêcze-
nie tych dwóch awansów odbêdzie
siê w terminie póŸniejszym.

Przedstawiciele samorz¹dów
sk³adaj¹c ¿yczenia i podziêkowania
uhonorowali nagrodami pieniê¿ny-
mi zas³u¿onych policjantów. Pod-
czas uroczystoœci zaprezentowano
równie¿, jak bêdzie wygl¹da³o
nowe wyposa¿enie funkcjonariuszy
Nieetatowej Grupy Specjalnej KPP
w Gryficach. W zakupie nowego
wyposa¿enia pomagaj¹ lokalne sa-
morz¹dy.

M³. asp. Edyta Klepczyñska

Kana³ Ulgi na Redze otwarty.
Œluzy zamkniête, woda przelewa
siê przez nie silnym strumieniem.
Dlaczego?

Rozpoczêto remont jazu m³yñ-
skiego i kana³ Ulgi przyjmuje nad-
miar wody, w³aœnie po to, by remont
móg³ byæ wykonany. Jeœli ktoœ s¹-
dzi³, ¿e ca³a obudowa wyspy, wyko-

Woda pop³ynê³a

nana z ciêtego kamienia, zostanie
wypiaskowana i uzupe³niona, to siê
myli³. Nic wiêcej nie zostanie na
wyspie zrobione. Na inwestycjê za-
brak³o pieniêdzy. Z piaskowania i
uzupe³nieñ w kamieniu zrezygno-
wano, bo komuœ zamarzy³o siê uru-
chomienie ko³a wodnego na starej
przeprawce.                                  M
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W zwi¹zku z pog³oskami o roz-
padzie „Sparty” Gryfice zapytali-
œmy jej prezesa W³odzimierza Pa-
rola o sytuacjê w klubie.

- Czy to prawda, ¿e „Sparta” spa-
d³a do klasy A?

– Nie, to  nieprawda. Prawd¹ jest
to, ¿e sporo zawodników przesz³o do
„Or³a” Prusinowo lub „B³êkitnych”
Trzyg³ów. Nasz klub zg³osiliœmy do V
ligi i bêdziemy j¹ kontynuowaæ i na
pewno bêdziemy mieli tylu zawodni-
ków ilu potrzeba. Sezon rozpoczyna-
my 14 sierpnia prawdopodobnie na
boisku w Trzyg³owie.  Na naszym sta-
dionie  bêd¹ budowane trybuny dla
kibiców. Przetarg wygra³a firma Rad-
kiewicza.

– Na  mieœcie mówi¹, ¿e zatrudni-
liœcie nowego trenera, i to z Polic.

Krótka rozmowa z prezesem Sparty

– Nie z Polic. Nowym trenerem
jest Janusz Polubiec z P³otów. Trenin-
gi s¹ we wtorki i czwartki. Poza tym
w sobotê. Bli¿ej rozgrywek bêd¹ dwa
mecze sparingowe, ¿eby dru¿yna siê
trochê zgra³a.

– Czy w druzynie bêd¹ tylko
ch³opcy z Gryfic?

– Siedemdziesi¹t procent z Gry-
fic, ale s¹ te¿ z „Jantara”, z Prusinowa
i innych okolicznych miejscowoœci.

– Na kiedy przewidziano zakoñ-
czenie remontu stadionu Sparty?

– Teoretycznie na 5 wrzeœnia, ale
jak bêdzie, zobaczymy. Wiadomo, ¿e
tê rundê bêdziemy graæ w Trzy-
g³owch, a poŸniej zobaczymy. Mo¿e
przejdziemy na g³ówn¹ p³ytê do nas –
doda³ prezes MKS „Sparta”.

– Dziêkujemy za rozmowê. MJ

W sobotê, 31 lipca br., w Rybo-
kartach odby³a siê V kolejka spo-
tkañ juniorów i seniorów Gryfic-
kiej Gminnej Ligi So³ectw w pi³ce
no¿nej.

Sensacj¹ V kolejki seniorów
by³a pora¿ka faworyta rozgrywek
Prusinowa z Górzyc¹. Pomimo do-
œwiadczenia i ogrania pi³karze z
Prusinowa nie mogli poradziæ sobie
z dru¿yn¹ z Górzycy i do przerwy
by³o remisowo, a to g³ównie za
spraw¹ bramkarza z Górzycy, który
broni³ jak w transie. W drugiej po³o-
wie pi³karze z Prusinowa postawili
na atak, ale znów bramkarz by³ nie
pokonany. Zawodnicy z Górzycy
wyprowadzali umiejêtnie i skutecz-
nie  kontrataki, dziêki czemu strze-
lili dwie bramki, przy ogromnym
dopingu swoich kibiców.  Podczas
meczów juniorów i seniorów mo¿na
by³o pograæ w badmintona i pos³u-
chaæ muzyki.

Sêdziowaniem, spikerk¹ i pro-
wadzeniem V kolejki spotkañ junio-
rów i seniorów zajmowali siê Wie-
s³aw Pietrzak i Micha³ Heilik. Rada
So³ecka na czele z Pani¹ So³tys za-
fundowali wszystkim dru¿ynom
pieczone kie³baski i kaszankê, a po
zmaganiach pi³karskich zaprosili
wszystkich na zabawê taneczn¹ do
póŸnych godzin nocnych.

JUNIORZY
ROTNOWO - TRZYG£ÓW 0:9

(0:6); bramki dla Trzyg³owa strzeli-
li Eryk Wróbel - 3, Przemys³aw
Smurzyñsk - 4, Piotr U³asiuk i Arka-
diusz Stolarek po jednej.

GÓRZYCA - PRUSINOWO 9:0
(5:0); bramki dla Trzyg³owa strzeli-
li Maciej RogowskI – 3, Tomasz
Œmigielski - 2, Kacper Major - 3 i
samobójcza.

TRZYG£ÓW - RYBOKARTY
2:1 (2:0); bramki strzelili dla Trzy-
g³owa Eryk Wróbel i Arkadiusz Sto-
larek, a dla Rybokart Mateusz Grzy-
bowski.
Tabela po piêciu kolejkach
1. GÓRZYCA 18 33:1
2. TRZYG£ÓW 13 44:12
3. PRUSINOWO 4 15:31
4. RYBOKARTY 4 4:20
5. ROTNOWO 3 6:36

SENIORZY
TRZYG£ÓW - WO£CZYNO/

KUKAÑ 3:2 (2:1); bramki strzeli³
dla Trzyg³owa Maciej Cymkiej,

PÓ£METEK LIGI
SO£ECTW
W RYBOKARTACH

Bart³omiej Cymkiej, Patryk Cym-
kiej, a dla Wo³czyna/Kukania Ro-
bert Bu³hak i Krzysztof Gurbin.

ROTNOWO - DZIADOWO 0:2
(0:1); bramki strzeli³ dla Dziadowa
Waldemar Michalak - 2.

PRUSINOWO - GÓRZYCA 0:2
(0:0); bramki strzelili dla Górzycy
Mateusz Matyœniak - 2.

DZIADOWO - RYBOKARTY
3:1 (1:0); bramki strzelili dla Dzia-
dowa Zbigniew Stosio, Marek
Bieszczad i Karol Ha³ubczak, a dla
Rybokart Wojciech Janczak.

Tabela po piêciu kolejkach
1. PRUSINOWO           15 18:7
2. GÓRZYCA           13 14:7
3. TRZYG£ÓW               12 30:16
4. DZIADOWO                  10 7:10
5. ROTNOWO                    7 10:21
6. RYBOKARTY                 4 3:12
7. WO£CZYNO/KUKAÑ   0 6:20

Najlepsi strzelcy juniorów w
Lidze So³ectw
1. Maciej Rogowski  - 19 bramek
2. Eryk Wróbel - 18 bramek

Najlepsi strzelcy seniorów w
Lidze So³ectw
1. £ukasz Nied¿wiedzki  - 8 bramek
2. Bart³omiej U³asiuk    - 7 bramek

Nastêpna kolejka odbêdzie siê w
Dziadowie 6 sierpnia br. o godz.
16.00. Serdecznie wszystkich za-
praszamy. Wies³aw Pietrzak

Od pierwszego gwizdka sêdzie-
go widaæ by³o po zespo³ach, ¿e
wielka trema zjada dru¿yny i boj¹
siê zaatakowaæ rywala. Pierwsi
opanowali tremê pi³karze Sparty i to
oni byli lepsi w pierwszej po³owie i
zas³u¿enie strzelili bramkê po b³ê-
dzie bramkarza. Do przerwy zado-

OSTATNI MECZ
SZKÓ£KI „DIEGO”
w sezonie 2009/2010

SP „Diego” – MKS „Sparta” 4:1 (0:1)

woleni zawodnicy Sparty prowa-
dzili 1:0. Szkó³ka Pi³karska „Die-
go” w I po³owie nie pokaza³a nic, co
by³o warte odnotowania, a Sparta
wygrywa³a zas³u¿enie, poniewa¿
by³o widaæ na boisku doœwiadcze-
nie dru¿yny, która ju¿ parê lat gra w
tej klasie rozgrywkowej.

Na drug¹ po³owê po wskazów-
kach podopieczni Wies³awa Pie-
trzaka wychodzili bardzo podbu-
dowani wiar¹ w zwyciêstwo. W
drugiej po³owie nast¹pi³a ogromna
zmiana w grze Diegowców, ch³op-
cy zagrali koncertowo wykazuj¹c
siê sprytem i ogromn¹ ambicj¹ po-
konania rywala. Bohaterem dru-
giej po³owy zosta³ Miko³aj Folwar-
ski, który strzeli³ 4 bramki, tym
samym daj¹c zwyciêstwo nad fa-
woryzowan¹ dru¿yn¹ gryfickiej
Sparty.

W meczu DIEGO - SPARTA
Szkó³ka zagra³a w nastêpuj¹cym
sk³adzie: Mateusz Józefowicz,
Piotr Zió³kowski, Damian Kraus,
Mateusz Sadowski, Mateusz
Ulbrich, Patryk Gierczak, Miko³aj
Folwarski, Damian Kêmpiñski,
Krzysztof Andrzejewski, Patryk
Barczak, Jakub S³oniowski, Pawe³
Bogdaniec, Mels Hovsepyan,
Oskar Gierczak.

Ze sportowym pozdrowieniem
Wies³aw Pietrzak

W ostatniej kolejce sezonu 2009/10 o mistrzostwo
II grupy trampkarzy, których organizatorem jest
Zachodniopomorski Zwi¹zek Pi³ki No¿nej, spotka³y
siê dwie dru¿yny z Gryfic: Szkó³ka Pi³karska
„DIEGO” i MKS Sparta. Mecz odby³ siê w Trzyg³owie
na bardzo dobrze przygotowanym boisku.

Pi³karze odeszli,
ale Sparta gra dalej
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niæ im bezpieczeñstwo? A dzieci do
szko³y?

Wykonawca mówi, ¿e wszystko
ma w nosie, bo robotê wykona³
zgodnie z projektem.

Emeryt twierdzi, ¿e nie ma siê
czym przejmowaæ, bo dzieci u nas
du¿o, jak siê utopi jedno czy dwoje,
to rodziny prze¿yj¹ dramat, a nie
ca³e spo³eczeñstwo. A zmiana balu-
strady na k³adce mo¿e tylko spowo-
dowaæ czyj¹œ œmieræ. Innego wyj-
œcia emeryt nie widzi. My widzimy.
¯adnej, ale to ¿adnej ³aski terenowy

Rodzice apeluj¹ o zabezpieczenie
Ponownie musimy siê zaj¹æ balustrad¹ na k³adce
po³o¿onej nad jazem. Balustrada to nic innego jak
zespawane kawa³ki rury o du¿ych kwadratach.
Doros³y cz³owiek przechodzi obok i nie zauwa¿a
niebezpieczeñstwa.

Matka z dwulatkiem natych-
miast je widzi i pyta - jak mam upil-
nowaæ trójkê ma³ych dzieci, id¹c
do parku? I tak mam oczy naoko³o
g³owy, jak¹ mam gwarancjê, ¿e
przez te barierki dzieciak do wody
nie wpadnie? Tym bardziej teraz,
kiedy woda p³ynie przez œluzy?

Ciekawoœæ dzieci jest niewyobra-
¿alna! Niebezpieczeñstwo tu¿, tu¿.
K³adka nad Rega i mostek to droga
do szko³y i przedszkola. Przed-
szkolaki chodz¹ do biblioteki,
zwiedz¹ muzeum i galeriê w Bra-
mie. Ilu opiekunów bêdzie musia³o
iœæ z grup¹ dzieciaków, by zapew-

oddzia³ Melioracji i Gospodarki
Wodnej w Gryficach nie robi. Ma
ca³y miesi¹c na uszczelnienie - do-
spawanie kolejnych elementów rur,
by dzieciakom zapewniæ bezpie-
czeñstwo.

Tego oczekuj¹ ca³e rodziny w
Gryficach. Jeœli w/w oddzia³ uwa¿a,
¿e nie jego to sprawa, to niech znaj-
dzie odpowiedzialnych i przeka¿e
uwagi mieszkañców, póki jeszcze
jest czas na naprawienie istotnych
b³êdów w projekcie przebudowy
k³adki.                                           M

Ile by³o gadania w „telsaciku” o zak¹t-
ku nad rzeczk¹? Sporo! Starosta mówi³,
¿e miejsce bêdzie piêkne, relaksacyjne dla
strudzonych prac¹ w pobli¿u „smródki”,
która „smródk¹” przesta³a byæ z chwil¹
zamkniêcia gryfickiej mleczarni.

Jednak smrodzik pozosta³ po planach
górnych i dy¿urnych. Ju¿ na pocz¹tku inwe-
stycji zwanej jak wy¿ej wiadomo by³o, ¿e
¿adnego k¹cika do rekreacji nie bêdzie. Cho-
dzi³o tylko o to, ¿eby projekt na planszy wy-
stawiæ, a projektantowi odpaliæ tysi¹ce za
projekt. Za projekt, w którym zapomniano,
¿e modernizowan¹ ulicê 3 Maja nale¿y
oœwietliæ, podobnie jak wy¿ej rzeczony k¹-
cik.

Projektant nie pomyœla³, ¿e przy tej ulicy
mieszkaj¹ ludzie, a do przedszkola chodz¹
przedszkolaki. Uzna³, ¿e skoro przez 65 lat
w tym miejscu oœwietlenia nie by³o, to przez
najbli¿sze 65 lat te¿ byæ nie musi. No jasne,
rodzice zaopatrz¹ siê w latarki czy lampy
naftowe i drogê do przedszkola dzieciakom
oœwietl¹.

Tylko po co by³a ta na wzór PRL-owski
propaganda, te zachwyty nad samym sob¹ i
inwestowaniem w historiê Gryfic.          M

Zak¹tek „Nad rzeczk¹”

Zgodnie z harmonogramem 2
sierpnia rozpoczeto demonta¿
najwa¿nejszej, powojennej
budowli w Gryficach, czyli
pomnika postawionego na
placu Zwyciestwa ku czci
¿o³nierzy Armii Czerwonej.

Po przemianach ustrojowych i
zamianie gwiazdy czerwonej na
or³a, pomnik ten zosta³ nazwany –
Pomnikiem Pamiêci. Wówczas te¿
zamontowano na œcianie pomnika
marmurow¹ tablicê „Ku pamiêci
tych, kórzy byli tu pierwsi”.

Obecnie ca³y plac zosta³ ogro-
dzony siatk¹. Chwilowo musimy
odzwyczaiæ siê od chodzenia po
jego przek¹tnych, czyli drog¹ na
skróty. Nale¿y te¿ zauwa¿yæ, ¿e
wszystkie kwiaty jakie by³y na pla-
cu zosta³y przesadzone przez panie
z ZGK w inne miejsce.               M

Zgodnie
z harmono-
gramem
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O planach zorganizowania wy-
prawy rowerowej dooko³a Polski
pisa³em ju¿ wczeœniej. Plany plana-
mi, ale nadszed³ czas realizacji
przedsiêwziêcia. Oczywiœcie wcze-
œniej o pomoc zwróci³em siê w
pierwszej kolejnoœci do w³adz na-
szego Miasta i Powiatu. Na moj¹
proœbê pozytywnie odpowiedzia³
Pan Burmistrz Gryfic Andrzej
Szczygie³ oferuj¹c dofinansowanie
wyprawy, natomiast w imieniu Sta-
rostwa Powiatowego negatywn¹
odpowiedŸ uzyska³em od kierow-
nictwa Centrum Marketingu Roz-
woju Gospodarczego i Integracji
Europejskiej. Stanowcz¹ odmow¹
dano mi do zrozumienia, ¿e Staro-
stwo nie interesuje taka promocja
Miasta i Powiatu wzd³u¿ granic
Polski. Przykre, ale prawdziwe.

Dziêkujemy Panu Burmistrzowi
Gryfic Andrzejowi Szczyg³owi,
który by³ g³ównym sponsorem na-
szej wyprawy.

Dziêkujemy równie¿ za wspar-
cie finansowe w realizacji naszej
wyprawy:

Firmie PHU WERTER Sp.j.
Tomasz i Marcin Sobkowiak

Hotel GRYF Iwona Fr¹tczak
Zak³ady Miêsne KAMIL w Gó-

rzycy i Panu Marcinowi Brzykcemu
Stefani Derenowskiej-Czerewa-

ty
WIS Komputery i Panu Dariu-

szowi Wójcickiemu
Firmie PENCO
Rowery Jan Antkowiak

A oto w skrócie opis wyprawy.

2 lipca 2010 r.
Pi¹tek – dzieñ 1
Wstajê wczeœnie rano podnieco-

ny wyjazdem. Rowery s¹ ju¿ przy-
gotowane ³¹cznie z sakwami. Do-
œwiadczeniem uczestnictwa w ma-
ratonach przygotowa³em sobie na
œniadanie makaron z chiñszczyzn¹.
Czêœæ zjad³em, a resztê zapakowa-
³em w ma³e dwa plastikowe pojem-
niki i do sakwy. Przygotowa³em
równie¿ 6 placków naleœnikowych,
i zapakowane w foliê aluminiow¹
spakowa³em równie¿ do sakwy.
Mówiê sobie -  mamy troszkê jedze-
nia na dzisiejszy dzieñ. Ok. 7 rano
przychodzi Krzysiek i razem spraw-
dzamy, czy wszystko zabraliœmy. Z
ubrañ oprócz drugiego kompletu
stroju kolarskiego ka¿dy zabra³ ja-
kieœ krótkie spodenki, koszulkê
oraz lekkie klapki, do tego œrodki
czystoœci emulsje do opalania z naj-
wiêkszym faktorem, puder i inne
œrodki niezbêdne w d³ugiej je¿dzie

Marek Zadworny i Krzysztof
Sobkowiak - 3333 km w 18 dni

na rowerze. Do tego jeszcze nie-
zbêdne drobne narzêdzia , dêtki,
opona, oliwka itp. Ca³oœæ ekwipun-
ku wa¿y ok. 20 kg, wiêc ka¿dy z nas
dodatkowo bêdzie wióz³ 10 kg.

Przed 8 rano jedziemy na plac
Zwyciêstwa, gdzie zaplanowaliœmy
po¿egnanie z Gryficami. O 8 rano
¿egnaj¹ nas koledzy i kole¿anki, Pan
Burmistrz Gryfic Andrzej Szczy-
gie³, który jest g³ównym sponsorem
wyprawy, Zastêpca Burmistrza Pan
Tomasz  Malczewski oraz nasze
rodziny. Parê minut po 8 ruszamy.
Plany na dzisiaj to etap ok. 240 km
– Ko³obrzeg, Koszalin, Dar³owo,
Ustka, S³upsk, Wicko i nocleg po
240 km w Charbrowie. Po drodze
oczywiœcie zjedliœmy wszystko co
naszykowa³em. Po zakwaterowaniu
i k¹pieli poszliœmy zrobiæ zakupy –
jedzenie na dzisiaj i na jutro rano.
Wieczorem przy ogl¹daniu meczu
zasn¹³em.

Sobota – dzieñ 2
Obudzi³em siê jak zwykle ok. 4

rano. Bardzo bol¹ mnie miêœnie, ale
wiem, ¿e jak wsi¹dê na rower -
przejdzie. Krzysiek zaraz te¿ wsta-
je, pijemy kawê, jemy zupki maka-
ronowe, ubieramy siê i o 6 rano ru-
szamy. Plany? 190 km. Chabrowo,
Wicko, Karwia, W³adys³awowo,
Gdynia, Sopot, Gdañsk, Stegna,
Nowy Dwór Gdañski i nocleg w
Rychnowach. Bardzo mêcz¹cy
przejazd przez Trójmiasto. Po tym
etapie bardzo boli mnie ty³ek. Jest
gor¹co, wiêc czêsto siê zatrzymuje-
my, ¿eby piæ coœ zimnego. Po zro-
bieniu zakupów  i zjedzeniu kolacji
ogl¹daj¹c mecz zasypiam.

Niedziela – dzieñ 3
I znowu jak poprzednio po

uprzednim wypiciu kawy i zjedze-
niu makaronu z zupki ruszamy o 6
rano. Plan na dzisiaj to ok.190 km.
Nowy Dwór Gdañski, Elbl¹g. Po
drodze tu¿ za Elbl¹giem trafiamy na
powa¿ny wypadek samochodowy i
jesteœmy zmuszeni przez Policjê do
objechania tego odcinka drogi, a ja
korzystam z zaproszenia kolegi
Andrzeja Piotrowiaka i dzwoniê do
niego. Andrzej zaprasza nas do
Fromborka na œniadanie i zimn¹
colê. Oj tego nam by³o trzeba po
niespodziewanych górkach. Po
chwilowym odpoczynku i „na³ado-
waniu baterii” jedziemy dalej przez
Braniewo, Pieniê¿no, Bartoszyce i
nocleg w Korsze, ale ¿e byliœmy
wczeœniej, dobrze nam siê jedzie,
wiêc podejmujemy decyzjê o dal-
szej podro¿y. Doje¿ad¿amy do

Wêgorzyna, gdzie znajdujemy noc-
leg. Zrobiliœmy ok. 240 km. W
Wêgorzynie zakupy, kolacja i span-
ko.

Poniedzia³ek – dzieñ 4
Wyruszaj¹c o 6 rano nie wie-

dzieliœmy, ¿e bêdzie to najd³u¿ej
spêdzony dzieñ w podró¿y. Jedzie-
my w nieznane nam tereny - Go³dap
i Wi¿ajny, gdzie wzniesienia przy-
pominaj¹ mi Bieszczady. 30 km
przed Sejnami pêka obrêcz w tyl-
nym kole Krzyœka rowerku. Przepa-
kowujemy prawie wszystko z sakw
Krzyœka do moich, ustawiamy ko³o,
¿eby przy biciu nie obciera³o o ro-
wer i jedziemy do Sejn, gdzie poszu-
kujemy sklepu i kogoœ, kto mo¿e
rozwi¹zaæ problem. Mamy przymu-
sowy postój (4 godziny), czas na
znalezienie obrêczy i naprawê ko³a.
W leœniczówce Wilkownia, gdzie
mamy nocleg, zjawiamy siê ok. 20.
Zrobiliœmy ok. 220 km i bardzo
zmêczeni sytuacj¹, upa³em, k³a-
dziemy siê spaæ.

Wtorek – dzieñ 5
O 6 rano wyjazd. Pogoda jak co

dzieñ – gor¹co, a pó¿niej parno i
s³ychaæ, ¿e zbli¿a siê burza. Skraca-
my dzisiejszy etap i po 190 km za-
trzymujemy siê w Narewce na noc-
leg.

Œroda -  dzieñ 6
Z Narewki ruszamy o 6, na dwo-

rze lekko pada, wiêc poranek inny,
ni¿ poprzednie. Ju¿ po 2 godzinach
przestaje padaæ i robi siê ciep³o,
wiec zatrzymujemy siê na stacji
CPN, ¿eby siê przebraæ. Nocleg
mamy zarezerwowany w Woli
Uhruskiej i wedle moich obliczeñ
mieliœmy przejechaæ 190 km, ale w

Terespolu okazuje siê, ¿e pope³ni-
³em b³¹d w obliczeniach i mamy do
przejechania jeszcze ok. 100 km.
Jednak dzieñ by³ spokojny, mieli-
œmy korzystny wiatr, wiêc do miej-
sca noclegu po 270 km dojechali-
œmy po po³udniu. Nie by³o tak ¿le i
by³ to najd³u¿szy etap naszej wypra-
wy.

Czwartek – dzieñ 7
Rano wszystko ju¿ robimy pra-

wie mechanicznie - toaleta, kawa,
makaron z zupek i wyjazd o godzi-
nie 6. Dzieñ bardzo gor¹cy, czêste
postoje w celu uzupe³nienia p³ynów,
bo przecie¿ to co mamy w bidonach
po chwili nie nadaje siê do picia.
Przeje¿d¿amy 185 km i wczesnym
popo³udniem jesteœmy w Kowalów-
ce, gdzie mamy nocleg. Tu pierwszy
raz dok³adnie czyœcimy ³añcuchy,
wczeœniej kupuj¹c pêdzelek i ben-
zynê, a jest co czyœciæ. To ostatni
etap wyprawy po w miarê równin-
nym terenie. Ja jak zwykle idê spaæ
wczeœniej, Krzysiek lubi poogl¹daæ
TV.

Piatek – dzieñ 8
Wyjazd 6 rano. Jedziemy przez

Jaros³aw do Przemyœla, gdzie przed
wjazdem do miasta zatrzymujemy
siê na posi³ek – ja œmietana i bu³ki,
Krzysiek jogurt z bu³kami. Prze-
myœl - cudownie po³o¿one miasto,
byliœmy zachwyceni widokami mia-
sta, ale ju¿ poza miastem miny mie-
liœmy nieziemskie. Od razu podjaz-
dy i to dwa takie konkretne. Pó¿niej
ju¿ jak to w Bieszczadach - równo
nie jest. Doje¿d¿amy do Ustrzyk
Dolnych i do Hoszowa, gdzie nocu-
jemy.                                         cdn

Marek Zadworny
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Po dokonaniu oglêdzin zg³oszo-
nych balkonów, ogrodów przydomo-
wych, dzia³ek ogrodowych i terenów
wspólnotowych jury w sk³adzie:
Mariola Rusek, Iwona D³ubak, Mie-
czys³aw Warsiñski, Wies³aw Pola-
nowski, Zbigniew Prosniewski, Ali-
cja Wiznerowicz, Magdalenia Paw-
lik, Olga Bezczyñska postanowi³o:

w kategori najpiêkniejszy balkon
przyznaæ:

I miejsce p. Zofii Janeckiej zm. w
Gryficach ul. Wojska Polskiego
102A 1

II miejsce p. Jadwidze Kordo-
wicz zam. Gryfice ul. Wojska Pol-
skiego 102C/10

III miejsca nie przyznano.
wyró¿nenia otrzymali:
P. Jadwiga Gibas i p. teresa Ha-

racz.
w kategori  najpiêkniejszy ogród

na terenie miasta:
I miejsce Stefan Wyborowski,

Gryfice ul. S³owiañska 7
II miejsce Agnieszka Hawryluk,

Gryfice ul. S³owiañska 26
III miejsce Katarzyna Kubiak,

Gryfice ul. Wybudowanie 7
w kategori najpiêkniejszy ogród

na terenach wiejskich:
I miejsce Teresa Bogucka Zaci-

sze 3,
II miejsce Helena Fia³ko, Trzy-

g³ów 5
III miejsce Sylwia Krzywa³, Ry-

bokarty 34
oraz Magdalena Boruk, Otok 6/1
wyró¿nenia otrzymali: £ucja

Grabowska, Borzyszewo 8; Stanis³a-
wa Wierzbicka, Œwieszewo 43; Mi-
ros³awa Janicka, Górzyca 12; Alicja
i Stanis³aw Ossowscy, Górzyca 2

w kategori najpiêkniejszy teren
wspólnotowy jury przyzna³o wyró¿-
nienie Paw³owi Wieczorkowi za za-
gospodarowanie i urz¹dzenie terenu
wspólnotowego Akacjowa 3E

w kategorii najpiêkniejszy ogród
po³o¿ony na terenie Rodzinnych
Ogrodów Dzia³kowych

I miejsce Halina i Piotr Malawka
– Rodzinny Ogród Dzia³kowy „Cu-
krownik”

II miejsce Anna Œwiszczowska -
Rodzinny Ogród Dzia³kowy im.
„Kasprowicza”

III miejsce Maria Semczuk Ro-
dzinny Ogród Dzia³kowy „Cukrow-
nik”

Laureaci konkursu og³oszeone-
go przez burmistzra Gryfic Andrzeja
Szczyg³a za trud w³o¿ony w co-
dzienn¹ dba³oœæ o w³asne otoczenie

Podsumowanie XI edycji konkursu
„Mój balkon, mój ogród przydomowy,
moja dzia³ka ogrodowa – pe³na kwiatów”.

zostan¹ uhoronowani nagrodami
rzeczowymi, które zostan¹ wrêczo-
ne podczas do¿ynek. Organizatorzy
konkursu oraz jury wszystkim
uczestnikom ¿ycz¹ wygranej w ko-
lejnej, czyli XII edycji konkursu w
2011r.

Ogólnie w konkursie wziê³o
udzia³ 32 balkonów, ogrodów na te-
renie wsi i miasta , terenów wspólno-
towych.


